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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 
1(2) 

 

Sammanträdesdag 
2024-06-17 

 
 

 

Kommunfullmäktige 

  
 
Plats och tid Järfällasalen 18.30 – 22.55  

Beslutande ledamöter Enligt Bilaga 1. 
  
 
 

Ej tjänstgörande ersättare Enligt Bilaga 1. 
   
 

Övriga närvarande Vesna Jovic (kommundirektör), Jenny Wilhelmsson (bitr. kommundirektör), Kristofer Duarte (kanslichef), 
George Hannouch (ordförande miljö- och bygglovsnämnden) (§109), Anders Berg (stadsarkitekt) (§109), 
Erika Persson (bygglovsarkitekt (§109), Anna Wijkmark (arkitekt) (§109), Anna-Sophia Nordström (arkitekt) 
(§109), Fredrik Widerstedt (byggaktör) (§109), Erik Wijkmark (byggaktör) (§109), Jakob Amnér (S) (pol. sek.), 
Christopfer Gummesson (S) (pol. sek.), Ebba Nilsson (V) (pol. sek.), Ruben Trossmark (M) (pol. sek.), Patrik 
Söderberg (SD) (pol. sek.), Lucas Svärd (KD) (pol. sek.), Michael De Grasse (MP) (pol. sek.), Sara Bredberg 
(kommunsekreterare), Omar Kadhim (nämndsekreterare), Jennie Vajda (fullmäktigesekreterare) 

Utses att justera Monika Hallstensson (M),  
Anneli Johansson (S) 

Justeringens plats och tid Sekreterarens tjänsterum 2024-06-20, kl. 8.30 

Protokollet omfattar §§109–140 
 

Underskrifter 
 Sekreterare 

  

 
 Jennie Vajda   

 Ordförande 

   

 Mika Metso (S)   

 Justerare 

   

 Monika Hallstensson (M)  Anneli Johansson (S)  

     
 
ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum 2024-06-17 

Datum då anslaget sätts upp 2024-06-20 Datum då anslaget tas ned 2024-07-12 

Förvaringsplats för protokollet Hos registrator 
 

Underskrift 
   

 Jennie Vajda  
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Innehållsförteckning 
 
§ 109 Utdelning av byggnadsmärket för 2022/2023 

 
KST 2024/154 

§ 110 Upprop 
 

KST 2024/8 

§ 111 Justering 
 

 

§ 112 Sammanträdets behörighet 
 

 

§ 113 Fastställande av föredragningslista 
 

 

§ 114 Meddelanden 
 

KST 2024/1 

§ 115 Valärenden - nomineringar och entledigande av nämndemän i 
Attunda tingsrätt 2024 
 

KST 2024/13 

§ 116 Valärenden - avsägelser i nämnder, styrelse, kommunala 
bolag och övriga organ 2024 
 

KST 2024/10 

§ 117 Valärenden - fyllnadsval i nämnder, styrelse, kommunala 
bolag och övriga organ 2024 
 

KST 2024/11 

§ 118 Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun, svar på 
minoritetsåterremiss 
 

KST 2023/424 

§ 119 Revisionsberättelse för 2023 samt Revisionsrapport - 
Granskning av årsredovisningen och bokslut 2023 
 

KST 2024/191 

§ 120 Ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 2023 
 

KST 2024/188 

§ 121 Delårsrapport per april 2024 för Järfälla kommun 
 

KST 2023/426 

§ 122 Pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan mot 
bakgrund av ändrade omvärldsförutsättningar 
 

KST 2022/527 

§ 123 Exploateringsavtal med Oiger Veddesta I AB och Oiger 
Veddesta 2:96 AB för fastigheterna Veddesta 2:76 och 2:96 
 

KST 2024/263 

§ 124 Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för 
fastigheten Veddesta 2:73 och del av Veddesta 2:65 
 

KST 2024/264 

§ 125 Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för del av 
fastigheten Veddesta 2:65 
 

KST 2024/265 
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§ 126 Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 2:76 m.fl, 
beslut om antagande 
 

KST 2017/456 

§ 127 Program för ökad trygghet, för antagande 
 

KST 2023/572 

§ 128 Elektrifieringsstrategi 2024-2030, för antagande 
 

KST 2022/600 

§ 129 Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032, 
för antagande 
 

KST 2023/175 

§ 130 Strategi för Järfällas prioriterade bostadsområden, för 
antagande 
 

KST 2023/113 

§ 131 Klimat- och energiplan för Järfälla kommun 2024-2030, för 
antagande 
 

KST 2023/448 

§ 132 Sammanträdestider för kommunfullmäktige 2025 
 

KST 2024/249 

§ 133 Översyn av parkeringsnorm för Järfälla kommun avseende 
förskolor och skolor, återrapportering av uppdrag 
 

KST 2024/49 

§ 134 Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden, svar på motion från Moderaterna 
 

KST 2023/103 

§ 135 Ändrade rutiner för löneutbetalningar, svar på motion från 
Sverigedemokraterna, svar på minoritetsåterremiss 
 

KST 2023/199 

§ 136 Veddestaproppen i Järfälla, svar på motion från 
Sverigedemokraterna 
 

KST 2023/320 

§ 137 Bättre kontroll av sprängmedel, svar på motion från 
Sverigedemokraterna 
 

KST 2023/321 

§ 138 Stoppa svarthotellen, svar på motion från 
Sverigedemokraterna 
 

KST 2023/322 

§ 139 Utred illegal sopdumpning i egen regi, presentation av motion 
från Fredrik Grufman (MED) och Tommy Källarsson (MED) 
 

KST 2024/345 

§ 140 Granskning av Järfällahus långsiktiga ekonomiska plan - 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande från Emma 
Feldman (M) 
 

KST 2024/349 
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 § 109 

Utdelning av byggnadsmärket för 2022/2023 
Dnr KST 2024/154 
Miljö- och bygglovsnämndens ordförande George Hannouch (C) läser motiveringen och 
berättar om priset som går till kvarteret Luftseglaren i Barkarbystaden. 
Kommunfullmäktiges presidium gratulerar till utmärkelsen för kvarteret Luftseglaren 
och överlämnar byggnadsmärkesplakett, diplom och blommor. 
Mottagarna tackar Järfälla kommun för utmärkelsen. 
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 § 110 

Upprop 
Dnr KST 2024/8 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige förrättar upprop enligt uppropslistan, bilaga 1. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 111 

Justering 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige utser Monika Hallstensson (M) och Anneli Johansson (S) 

att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll torsdagen den 20 juni 
2024, kl. 08.30 på sekreterarens tjänsterum. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige utser Monika Hallstensson (M) och 
Anneli Johansson (S) att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll 
torsdagen den 20 juni 2024, kl. 08.30 på sekreterarens tjänsterum. 
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 § 112 

Sammanträdets behörighet 

Beslut 
1. Sammanträdet är behörigen utlyst. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden meddelar att kungörelsen om dagens sammanträde har anslagits på 
kommunens hemsida och har lämnats varje fullmäktigeledamot och ersättare den 7 juni 
2024. Ordföranden meddelar att kungörelsen om dagens sammanträde var införd i 
lokaltidningen Mitt i Järfälla, vecka 23 2024. 
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 § 113 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer föredragningslistan. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige fastställer föredragningslistan. 
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 § 114 

Meddelanden 
Dnr KST 2024/1 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner förteckningen över meddelanden. 

Handlingar 
1. Förteckning över skrivelser för kännedom/meddelanden till kommunfullmäktige 

2024-06-17 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige godkänner förteckningen över 
meddelanden. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 115 

Valärenden - nomineringar och entledigande av nämndemän i 
Attunda tingsrätt 2024 
Dnr KST 2024/13 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige nominerar Dusanka Vukovic till nämndeman i Attunda 

tingsrätt för mandatperioden 2024–2027. 

Beslutet ska skickas till 
Attunda tingsrätt 
Berörd person 
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 § 116 

Valärenden - avsägelser i nämnder, styrelse, kommunala bolag 
och övriga organ 2024 
Dnr KST 2024/10 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar: 

Lennart Nilsson (-) från sitt uppdrag som rådsledamot i Mälardalsrådet. 
Victor Ljungström (M) från sitt uppdrag som ersättare i kompetensnämnden. 
Ashtar Ahi (L) från sitt uppdrag som ledamot i kultur- demokrati-, och 
fritidsnämnden. 
Eva Eklund (S) från sitt uppdrag som ersättare i socialnämnden. 

Beslutet ska skickas till 
Berörda nämnder 
Berörda personer 
Löner 
Internservice 
Mälardalsrådet 
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 § 117 

Valärenden - fyllnadsval i nämnder, styrelse, kommunala bolag 
och övriga organ 2024 
Dnr KST 2024/11 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige utser: 

Dan Engstrand (M) till rådsledamot i Mälardalsrådet. 
Eva Eklund (S) till ledamot i socialnämnden. 
Ershad Taherifard (L) till ledamot i kultur- demokrati-, och fritidsnämnden. 
Kozeta Paluka (S) till ersättare i socialnämnden. 

Beslutet ska skickas till 
Berörda nämnder 
Berörda personer 
Löner 
Internservice 
Mälardalsrådet 
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 § 118 

Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun, svar på 
minoritetsåterremiss 
Dnr KST 2023/424 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2023 för Järfälla kommun. 

Ärendet i korthet  
Enligt kommunallagen (kap 11 § 19 i KL) ska årsredovisning upprättas av 
kommunstyrelsen. Med anledning av detta har förslag till årsredovisning, inklusive 
sammanställd redovisning (koncernredovisning), utarbetats. 
Revisorerna har redan granskat årsredovisningen och lämnat sitt tillstyrkande till 
kommunfullmäktige att godkänna årsredovisningen. 
En minoritetsåterremiss önskar att kommunstyrelsen ska ta hänsyn till en kritik som 
revisorerna lämnar och ändra årsredovisningen. 
Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat utarbetat förslag till årsredovisning 
oförändrat.  
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen överlämnar 
årsredovisningen till kommunfullmäktige för godkännande. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 97 Årsredovisning 2023 för Järfälla 

kommun, svar på minoritetsåterremiss 
2. Bilaga 22 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensamt särskilt yttrande från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 23 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från 

Sverigedemokraterna 
4. Bilaga 24 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Vänsterpartiet 
5. Bilaga 25 kommunstyrelsen 2024-06-03, ersättaryttrande från Medborgerlig 

samling 
6. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-26 
7. Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun 2024-04-15 
8. Beslut kommunfullmäktige 2024-05-13, § 88 Årsredovisning 2023 för Järfälla 

kommun 
9. Bilaga 2 kommunfullmäktige 2024-05-13, Särskilt yttrande från Moderaterna, 

Liberalerna och Kristdemokraterna 
10. Bilaga 3 kommunfullmäktige 2024-05-13 Särskilt yttrande från 

Sverigedemokraterna 
11. Bilaga 4 kommunfullmäktige 2024-05-13, Särskilt yttrande från Medborgerlig 

samling 
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12. Beslut kommunstyrelsen 2024-04-29, § 67 Årsredovisning 2023 för Järfälla 
kommun, KF 

13. Bilaga 13 kommunstyrelsen 2024-04-29, skriftlig reservation från Moderaterna, 
Liberalerna och Kristdemokraterna 

14. Bilaga 14 kommunstyrelsen 2024-04-29, ersättaryttrande från Medborgerlig 
samling 

15. Bilaga 15 kommunstyrelsen 2024-04-29, tilläggsförslag från Moderaterna, 
Liberalerna och Kristdemokraterna 

16. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-15 

Deltar inte i beslutet 
Monika Hallstensson (M), Emma Feldman (M), Dan Engstrand (M), Richard Lindfors 
(M), Albin Togerö (M), Marcus Gry (M), Åsa Öhman (M), Björn Lindfors (M), Lena 
Pramer (M), Mikaela Östh (M), Björn Falkeblad (M), Mikael Kraus (M), Jan De Waern 
(M), Mardoukh Ahi (L), Jonathan Björniden (L), Ershad Taherifard (L), Anne-Marie 
Holm (L), Ylva Bjelle (KD), Fredrik Grufman (MED) och Tommy Källarsson (MED) 
deltar inte i beslutet. 

Reservation 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 2. 

Särskilda yttranden 
Emma Feldman (M) anmäler ett gemensamt särskilt yttrande från M, L och KD, bilaga 
3. 
Tommy Källarsson (MED) anmäler ett särskilt yttrande från MED, bilaga 4. 
Bo Leinerdal (V) och Therese Johansson (V) anmäler ett särskilt yttrande från V, bilaga 
5. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Aphram Melki (C) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
Jonathan Fritzdorf (SD) yrkar avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 § 119 

Revisionsberättelse för 2023 samt Revisionsrapport - 
Granskning av årsredovisningen och bokslut 2023 
Dnr KST 2024/191 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar revisionsberättelse för 2023 med godkännande till 

protokollet. 

Handlingar 
1. Revisionsberättelse 2023 
2. Bilaga 1. Revisorernas redogörelse för verksamhetsåret 2023 
3. Bilaga 2. Förteckning av revisionsrapporter genomförda 2023 
4. Bilaga 3. Granskningsrapport för Järfällahus AB för verksamhetsåret 2023 
5. Bilaga 3.1. Granskningsredogörelse för Järfällahus AB för 2023 
6. Bilaga 3. Granskningsrapport för fastigheten Ålstavägen 18 AB för 

verksamhetsåret 2023 
7. Bilaga 4. Revisionsberättelse 2023 för Järfällahus AB 
8. Revisionsrapport – Granskning av bokslut och årsredovisning per 2023-12-31 
9. Grundläggande granskning 2023 Järfälla kommun 
10. Yttrande från sakkunnigt biträde avseende årsredovisning 2023 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att revisionsberättelse för 2023 noteras med godkännande till 
protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunrevisionen 
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 § 120 

Ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 2023 
Dnr KST 2024/188 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas 

ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag.  
2. Barn- och ungdomsnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ 

beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas 
förslag.  

3. Kultur-, demokrati- och fritidsnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta 
organ beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas 
förslag.  

4. Miljö- och bygglovsnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ 
beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas 
förslag.  

5. Socialnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag.  

6. Tekniska nämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag.  

7. Kompetensnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag.  

8. Valnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet 
för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag. 

9. Gemensamma nämnden för familjerättsliga frågor i Järfälla och Upplands-Bro 
kommuner och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet 
för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag.  

10. Äldre- och omsorgsnämnden och de enskilda förtroendevalda i detta organ 
beviljas ansvarsfrihet för 2023 års förvaltning, i enlighet med revisorernas 
förslag. 

Ärendet i korthet  
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning, § 37 åligger det ordföranden att bereda 
frågan om ansvarsfrihet för styrelsen och övriga nämnder inför fullmäktiges beslut i 
ärendet.  
Kommunfullmäktiges ordförande föreslår att kommunstyrelsen, nämnderna och de 
enskilda förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet för 2023 års 
förvaltning, i enlighet med revisorernas förslag. 

Handlingar 
1. Kommunfullmäktiges ordförandes skrivelse 2024-05-06 
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Jäv 
De ledamöter som på grund av redovisningsskyldighet enligt 5 kap 48 § 
kommunallagen är obehöriga att delta i handläggningen och beslut då aktuell styrelse 
eller nämnd behandlas återfinns i bilaga 6. 

Deltar inte i beslut 
Björn Larsson (SD), Mikael Bergkvist (SD), Jonathan Fritzdorf (SD), Bo Fasth (SD), 
Marcus Johansson (SD), Stefan Pettersson (SD) och Mikael Lundström (SD) deltar inte 
i beslutet. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunfullmäktiges ordförandes förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 § 121 

Delårsrapport per april 2024 för Järfälla kommun 
Dnr KST 2023/426 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner delårsrapport per april 2024 för Järfälla 

kommun. 
2. Kommunfullmäktige beslutar att en återrapportering av åtgärder för ekonomi i 

balans ska ske av samtliga nämnder i delårsrapport per augusti 2024. 

Ärendet i korthet  
Resultatet för perioden är ett underskott om -206,8 mnkr. Det verksamhetsrelaterade 
resultatet är ett underskott om -136,4 mnkr. I resultatet inkluderas överskott för 
exploateringar om 20,5 mnkr.  
Prognosen för helåret är ett överskott om 78,5 mnkr. Prognosen för det 
verksamhetsrelaterade resultatet är ett underskott om -100,0 mnkr. Det motsvarar -1,8 % 
av skatteintäkter och utjämning. I prognosen för det verksamhetsrelaterade resultatet 
ingår ett underskott för nämnderna med -117,5 mnkr. I den totala prognosen ingår ett 
exploateringsöverskott om 269,4 mnkr, som är mycket osäkert. Extraordinära poster 
kopplade till tunnelbaneavtalet uppgår till -90,9 mnkr. 
Nämnderna presenterar förslag till åtgärder för ekonomi i balans om sammanlagt 70,0 
mnkr. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att rapporten godkänns, att kommunstyrelsen 
uppmanar varje nämnd att fatta beslut om åtgärder och att kommunfullmäktige fattar 
beslut om att återrapportering av åtgärder ska ske per delårsrapport augusti 2024. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 99 Delårsrapport per april 2024 för 

Järfälla kommun 
2. Bilaga 29 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 30 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från Vänsterpartiet 
4. Bilaga 31 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
5. Bilaga 32 kommunstyrelsen 2024-06-03, ersättaryttrande från Medborgerlig 

samling 
6. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-31 
7. Delårsrapport per april 2024 Järfälla kommun (reviderad 2024-05-31) 

 
Skriftliga reservationer 
Emma Feldman (M) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, 
bilaga 7. 
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Therese Johansson (V) anmäler en skriftlig reservation från V, bilaga 8. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 9. 
Tommy Källarsson (MED) anmäler en skriftlig reservation från MED, bilaga 10. 
 
Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg yrkar, med instämmande av Therese Johansson (V) och Patric Andersson 
(MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Therese Johansson (V) yrkar, med instämmande av Patric Andersson (MP) bifall till V:s 
tilläggsförslag som lyder:  
”1. att kommunfullmäktige uppmanar nämnderna att inte besluta om eller genomföra  
åtgärder för en ekonomi i balans på sätt som riskerar att sänka kvaliteten i  
verksamheter, innebär ambitionssänkningar som är svåra att återställa eller som  
går ut över arbetsmiljön i verksamheterna. I den mån det inte bedöms vara  
möjligt att uppnå en ekonomi i balans utan att nämnda konsekvenser inträffar ska  
ett underskott accepteras.   
”2. att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att förbereda för användning  
av resultatutjämningsreserven, för att på så sätt uppfylla balanskravet om  
resultatet för helåret skulle se ut att bli negativt.” 
Dan Engstrand (M) yrkar, med instämmande av Marcus Johansson (SD) och Eva 
Ullberg (S), avslag till V:s tilläggsförslag. 
Emma Feldman (M) yrkar, med instämmande av Jonathan Fritzdorf (SD), Jonathan 
Björniden (L), Tommy Källarsson (MED), Richard Lindfors (M) och Marcus Johansson 
(SD), bifall till M, L och KD:s tilläggsförslag som lyder: 
”Kommunstyrelsen ges i uppdrag att omgående återkomma till ett extrainsatt  
kommunstyrelsesammanträde under juni 2024 med en ändringsbudget för Järfälla 
kommun för 2024 för att säkerställa att inga besparingar genomförs inom för- och 
grundskolan, äldreomsorgen och för barn i extra utsatthet inom socialtjänsten. 
Investeringsbudgeten skall också revideras så att icke nödvändiga investeringar och 
inköp, inklusive kommunhus inte genomförs under 2024.  Ändringsbudgeten ska sedan 
antas vid ett extrainsatt kommunfullmäktige.” 
Therese Johansson (V) yrkar, med instämmande av Eva Ullberg (S), avslag till M, L 
och KD:s tilläggsförslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till V:s tilläggsförslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige avslår tilläggsförslaget. 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till M, L och KD:s tilläggsförslag och konstaterar 
att kommunfullmäktige avslår tilläggsförslaget. 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Ekonomiavdelningen 
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 § 122 

Pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan mot bakgrund 
av ändrade omvärldsförutsättningar 
Dnr KST 2022/527 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan 

på obestämd tid. 

Ärendet i korthet  
Kommunfullmäktige fattade i juni 2023 igångsättningsbeslut för Ormbackaskolan. Den 
nya Ormbackaskolan är tänkt att fylla behov av nya skolplatser från inflyttning i 
nyproducerade bostäder i Ormbacka och Veddesta. Att bostadsbyggnadstakten kraftigt 
bromsat in i kombination med att antalet barn i de lägsta åldersgrupperna i gamla 
Barkarby och Skälby är betydligt färre än de barn som är i skolåldrarna idag, bedömer 
kommunstyrelseförvaltningen tillsammans med barn- och ungdomsförvaltningen att 
Ormbackaskolanprojektet behöver pausas. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar att pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan på 
obestämd tid.  

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 105 Pausa projektet avseende nya 

Ormbackaskolan mot bakgrund av ändrade omvärldsförutsättningar 
2. Bilaga 40 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-26 
4. Beslut kommunfullmäktige 2023-06-19, § 118 Igångsättningsbeslut för 

Ormbackaskolan och återrapportering av omtag, inkl. bilagor  

Reservationer 
Emma Feldman (M) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, 
bilaga 11. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 12. 
Tommy Källarsson (MED) och Fredrik Grufman (MED) reserverar sig mot beslutet.  

Särskilt yttrande 
Patric Andersson (MP) anmäler ett särskilt yttrande från MP, bilaga 13. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Jonathan Björniden (L), Patric Andersson 
(MP) och Jonathan Fritzdorf (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Jonathan Björniden (L) yrkar, med instämmande av Jonathan Fritzdorf (SD) och 
Tommy Källarsson (MED), bifall till M, L och KD:s tilläggsförslag som lyder: 
”Kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda en alternativ placering för Ormbackaskolan 
med lägre byggkostnader och med förutsättningar för en större skolgård.” 
Eva Ullberg yrkar, med instämmande av Patric Andersson (MP), avslag på M, L och 
KD:s tilläggsförslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag. 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till M, L och KD:s tilläggsförslag och konstaterar 
att kommunfullmäktige avslår tilläggsförslaget. 

Beslutet ska skickas till 
Barn- och ungdomsnämnden  
Tekniska nämnden 
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 § 123 

Exploateringsavtal med Oiger Veddesta I AB och Oiger 
Veddesta 2:96 AB för fastigheterna Veddesta 2:76 och 2:96 
Dnr KST 2024/263 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal avseende fastigheterna 

Veddesta 2:76 och 2:96 inom detaljplan Veddesta 4, och ingår avtal med Oiger 
Veddesta I AB och Oiger Veddesta 2:96 AB. 

Ärendet i korthet  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett exploateringsavtal med Oiger Veddesta I 
AB och Oiger Veddesta 2:96 AB som är ägare av fastigheterna Veddesta 2:76 och 2:96, 
inför antagande av detaljplan Veddesta 4. Avtalet reglerar genomförandefrågor så som 
ansvar för utbyggnad av allmänna platser, finansiering av anläggning av allmän plats, 
fastighetsreglering i enlighet med detaljplanen, utbyggnadsordning, förutsättningar 
under byggtiden samt samordning med kommunen och övriga aktörer i området. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige godkänner och ingår 
exploateringsavtalet. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 87 Exploateringsavtal med Oiger 

Veddesta I AB och Oiger Veddesta 2:96 AB för fastigheterna Veddesta 2:76 och 
2:96 

2. Bilaga 1 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 
Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 

3. Bilaga 3 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Miljöpartiet 
4. Bilaga 4 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
5. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-02 
6. Exploateringsavtal avseende fastigheten Veddesta 2:76 och 2:96 inom detaljplan 

Veddesta 4, inklusive bilagor 

Reservationer 
Emma Feldman (M) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, 
bilaga 14. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 15. 
Tommy Källarsson (MED) anmäler en skriftlig reservation från MED, bilaga 16. 

Särskilt yttrande 
Patric Andersson (MP) anmäler ett särskilt yttrande från MP, bilaga 17. 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Bo Leinerdal (V) och Patric Andersson 
(MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Jonathan Björniden (L) yrkar, med instämmande av Tommy Källarsson (MED) och 
Jonathan Fritzdorf (SD), avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Oiger Veddesta I AB 
Oiger Veddesta 2:96 AB 
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 § 124 

Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för 
fastigheten Veddesta 2:73 och del av Veddesta 2:65 
Dnr KST 2024/264 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal avseende fastigheterna 

Veddesta 2:73 och del av 2:65 inom detaljplan Veddesta 4 och ingår avtal med 
Kungsleden Storstad AB. 

Ärendet i korthet  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett exploateringsavtal med Kungsleden 
Storstad AB som är ägare av fastigheterna Veddesta 2:73 och 2:65, inför antagande av 
detaljplan Veddesta 4. Avtalet reglerar genomförandefrågor så som ansvar för 
utbyggnad av allmänna platser, finansiering av anläggning av allmän plats, 
fastighetsreglering i enlighet med detaljplanen, utbyggnadsordning, förutsättningar 
under byggtiden samt samordning med kommunen och övriga aktörer i området. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att exploateringsavtalet godkänns och ingås. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 88 Exploateringsavtal med Kungsleden 

Storstad AB för fastigheten Veddesta 2:73 och del av Veddesta 2:65 
2. Bilaga 1 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 3 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Miljöpartiet 
4. Bilaga 5 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
5. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-06 
6. Exploateringsavtal avseende fastigheten Veddesta 2:73 och del av Veddesta 2:65 

inom detaljplan Veddesta 4, inklusive bilagor 

Reservationer 
Emma Feldman (M) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, 
bilaga 14. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 18. 

Tommy Källarsson (MED) anmäler en skriftlig reservation från MED, bilaga 16. 

Särskilt yttrande 
Patric Andersson (MP) anmäler ett särskilt yttrande från MP, bilaga 17. 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Bo Leinerdal (V) och Patric Andersson 
(MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Jonathan Björniden (L) yrkar, med instämmande av Tommy Källarsson (MED) och 
Jonathan Fritzdorf (SD), avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Kungsleden Storstad AB 
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 § 125 

Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för del av 
fastigheten Veddesta 2:65 
Dnr KST 2024/265 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal avseende del av fastigheten 

Veddesta 2:65 inom detaljplan Veddesta 4, och ingår avtal med Kungsleden 
Storstad AB. 

Ärendet i korthet  
Kommunstyrelseförvaltningen har upprättat ett exploateringsavtal med Kungsleden 
Storstad AB som är ägare av fastigheterna Veddesta 2:65, inför antagande av detaljplan 
Veddesta 4. Avtalet reglerar genomförandefrågor så som ansvar för utbyggnad av 
allmänna platser, finansiering av anläggning av allmän plats, fastighetsreglering i 
enlighet med detaljplanen, utbyggnadsordning, förutsättningar under byggtiden samt 
samordning med kommunen och övriga aktörer i området. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige godkänner och ingår 
exploateringsavtalet. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 89 Exploateringsavtal med Kungsleden 

Storstad AB för del av fastigheten Veddesta 2:65 
2. Bilaga 1 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 3 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Miljöpartiet 
4. Bilaga 6 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
5. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-06 
6. Exploateringsavtal avseende del av fastigheten Veddesta 2:65 inom detaljplan 

Veddesta 4, inklusive bilagor.   

Reservationer 
Emma Feldman (M) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, 
bilaga 14. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 19. 

Tommy Källarsson (MED) anmäler en skriftlig reservation från MED, bilaga 16. 

Särskilt yttrande 
Patric Andersson (MP) anmäler ett särskilt yttrande från MP, bilaga 17. 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Bo Leinerdal (V) och Patric Andersson 
(MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Jonathan Björniden (L) yrkar, med instämmande av Tommy Källarsson (MED) och 
Jonathan Fritzdorf (SD), avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Kungsleden Storstad AB 
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 § 126 

Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 2:76 m.fl, 
beslut om antagande 
Dnr KST 2017/456 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar detaljplan för Veddesta IV. 

Ärendet i korthet  
Detaljplanearbetet påbörjades 2018, samråd hölls 2020 och granskning 2021. 
Detaljplanen är en del av stadsutvecklingen enligt det fördjupade programmet för södra 
Veddesta som syftar till att uppnå Järfällas åtaganden enligt 
Stockholmsöverenskommelsen. Detaljplanen omfattar fem stadskvarter med möjlighet 
till cirka 1000 bostäder totalt samt möjlighet till en fristående och en integrerad 
förskola. Våningsantalen varierar från fem våningar som lägst i södra delen närmast 
Veddestabäcken och upp till åtta våningar samt möjlighet till två högre delar om tio 
respektive 24 våningar mot Veddestavägen. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar detaljplan för 
Veddesta IV. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 90 Detaljplan för Veddesta IV, 

fastigheten Veddesta 2:76 m.fl, beslut om antagande 
2. Bilaga 1 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 7 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
4. Bilaga 8 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Miljöpartiet 
5. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-02 
6. Planbeskrivning inför antagande för Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten 

Veddesta 2:76 m.fl. 
7. Plankarta inför antagande för Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 

2:76 m.fl. 
8. Granskningsutlåtande för Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 2:76 

m.fl. 
9. Miljökonsekvensbeskrivning för Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten 

Veddesta 2:76 m.fl. 

Reservationer 
Emma Feldman (M) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, 
bilaga 14. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 20. 

Tommy Källarsson (MED) anmäler en skriftlig reservation från MED, bilaga 16. 
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Särskilt yttrande 
Patric Andersson (MP) anmäler ett särskilt yttrande från MP, bilaga 21. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Bo Leinerdal (V) och Patric Andersson 
(MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Jonathan Björniden (L) yrkar, med instämmande av Tommy Källarsson (MED) och 
Jonathan Fritzdorf (SD), avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
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 § 127 

Program för ökad trygghet, för antagande 
Dnr KST 2023/572 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras enligt regeln för 

minoritetsåterremiss med följande motivering: 
”Ärendet återremitteras för att kompletteras med riktlinjer kring hur kommunen 
kan underlätta polisens arbete. Exempelvis genom att sätta upp 
trygghetskameror, hjälp med att tillhandahålla information för att få till stånd 
säkerhetszoner, vistelseförbud eller ordningsvakter eller genom rutiner för 
polisanmälningar i kommunens alla verksamheter.” 

Ärendet i korthet  
I kommunens mål och budget 2023–2025 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att i 
samverkan med samtliga förvaltningar och berörda kommunala bolag ta fram ett 
program för ökad trygghet i Järfälla kommun. Ett program har arbetats fram av en 
förvaltnings- och bolagsövergripande arbetsgrupp. Ändamålet med programmet är att 
fastställa riktningen för kommunens brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete 
utifrån kunskapsbaserade metoder. Programmet identifierar sju fokusområden där 
kommunkoncernen har rådighet att påverka; utsatta områden, trygga offentliga miljöer, 
barn och unga, utsatta och sårbara brottsoffer, säker företagsmiljö, våldsbejakande 
extremism samt kommunikation. Programmets förväntade effekter kommer att följas 
upp inom ramen för den ordinarie målkedjan i kommunens styrmodell.   
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anta 
Program för ökad trygghet. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 111 Program för ökad trygghet, för 

antagande 
2. Bilaga 52 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
3. Bilaga 53 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
4. Bilaga 54 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Vänsterpartiet 
5. Bilaga 55 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Miljöpartiet 
6. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-26, inför antagande 
7. Program för ökad trygghet 
8. Hantering av remissvar, program för ökad trygghet 
9. Beslut barn- och ungdomsnämnden 2024-03-07, § 26 Program för ökad trygghet 

- yttrande till kommunstyrelsen  
10. Valnämndens yttrande gällande program för ökad trygghet 
11. Yttrande från Järfällahus AB gällande program för ökad trygghet (punkt 13 

sidan 8 i protokollet)  
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12. Beslut kultur-, demokrati- och fritidsnämnden 2024-03-19, § 30 Program för 
ökad trygghet - yttrande till kommunstyrelsen  

13. Yttrande från Lokalpolisen i Järfälla gällande program för ökad trygghet 
14. Yttrande från kommunala pensionärsrådet (KPR) gällande program för ökad 

trygghet 
15. Beslut socialnämnden 2024-04-22, § 32 Program för ökad trygghet - yttrande till 

kommunstyrelsen  
16. Beslut äldre- och omsorgsnämnden 2024-04-18, § 31 Program för ökad trygghet 

- yttrande till kommunstyrelsen  
17. Beslut miljö- och bygglovsnämnden 2024-04-23, § 49 Program för ökad 

trygghet - yttrande till kommunstyrelsen  
18. Beslut tekniska nämnden 2024-04-25, § 39 Program för ökad trygghet - yttrande 

till kommunstyrelsen  
19. Beslut kompetensnämnden 2024-04-23, § 18 Program för ökad trygghet - 

yttrande till kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Emma Feldman (M) yrkar, med instämmande av Jonathan Fritzdorf (SD), Fredrik 
Grufman (MED) och Ylva Bjelle (KD), bifall till M, L och KD:s återremissförslag med 
följande motivering: 
”Ärendet återremitteras för att kompletteras med riktlinjer kring hur kommunen kan 
underlätta polisens arbete. Exempelvis genom att sätta upp trygghetskameror, hjälp med 
att tillhandahålla information för att få till stånd säkerhetszoner, vistelseförbud eller 
ordningsvakter eller genom rutiner för polisanmälningar i kommunens alla 
verksamheter.” 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Aphram Melki (C), Therese Johansson (V) 
och Patric Andersson (MP), avslag till M, L och KD:s återremissförslag.  
Vidare yrkar Eva Ullberg (S), med instämmande av Aphram Melki (C) och Patric 
Andersson (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Therese Johansson (V) yrkar bifall till V:s ändringsförslag som lyder: 
”1. under punkten 10.2. “Trygga offentliga miljöer” stryka åtgärden “Identifiera och  
ansöka om fler ordningsvaktsområden.”  
”2. under punkten 10.2. “Trygga offentliga miljöer” stryka åtgärden “I samverkan  
med lokalpolisområde Järfälla identifiera platser där behov av kamerabevakning  
föreligger, samt ansöka om tillstånd att bevaka dessa” 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till M, L och KD:s förslag om återremiss och 
konstaterar att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
Votering begärs av Emma Feldman (M). Kommunfullmäktige godkänner följande 
beslutsgång: Rösta ja för att avgöra ärendet idag, nej för att återremittera ärendet. 
Omröstningsresultat 
Med 32 röster för att avgöra ärendet idag och 29 röster för att återremittera ärendet 
konstaterar ordföranden att kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet enligt 
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regeln för minoritetsåterremiss. För fullständigt voteringsresultat per ledamot, bilaga 
22. 

Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Styrelsen för Järfällahus AB 
Lokalpolisområde Järfälla 
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 § 128 

Elektrifieringsstrategi 2024-2030, för antagande 
Dnr KST 2022/600 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar Elektrifieringsstrategi 2024 - 2030 för Järfälla 

kommun och dess bolag med ändringen att på sidan 5 i strategin under rubrik 3 
”Fortsättning” lägga till: Kommunen ska arbeta tillsammans med E.on med 
målsättningen att underlätta för och öka andelen lokalt producerad el, som till 
exempel el från solceller, för att minska kommunens sårbarhet beträffande 
energiförsörjning. 

Ärendet i korthet  
I mål och budget 2023-2025 gavs kommundirektören i uppdrag att revidera 
Elektrifieringsstrategi 2022-2024 för Järfälla kommun och dess bolag för att möjliggöra 
fler laddstolpar i kommunen.  
Kommunstyrelseförvaltningen har reviderat elektrifieringsstrategin tillsammans med 
bygg- och miljöförvaltningen och Järfällahus AB. Kommunstyrelseförvaltningen 
föreslår att kommunstyrelsen och kommunfullmäktige antar förslaget till 
Elektrifieringsstrategi 2024 - 2030 för Järfälla kommun och dess bolag. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 93 Elektrifieringsstrategi 2024–2030, 

för antagande 
2. Bilaga 10 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 11 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
4. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-06 
5. Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för Järfälla kommun och dess bolag, 

slutversion 
6. Bilaga Analys och underlag, reviderad elektrifieringsstrategi, slutversion 
7. Hantering av remissvar 
8. Yttrande från E.ON gällande Elektrifieringsstrategi i Järfälla kommun 
9. Yttrande från miljö- och bygglovsnämnden gällande Elektrifieringsstrategi i 

Järfälla kommun 
10. Yttrande från tekniska nämnden gällande Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för 

Järfälla kommun med bolag 
11. Yttrande från Länsstyrelsen gällande Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för 

Järfälla kommun med bolag 
12. Yttrande från BioDriv Öst gällande Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för Järfälla 

kommun med bolag 
13. Yttrande från Järfällahus AB gällande Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för 

Järfälla kommun med bolag 
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14. Yttrande från Region Stockholm gällande Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för 
Järfälla kommun med bolag 

15. Missiv, reviderad elektrifieringsstrategi 
16. Elektrifieringsstrategi 2024-2030 för Järfälla kommun och dess bolag, 

remissversion 
17. Bilaga Analys och underlag, reviderad elektrifieringsstrategi, remissversion 
18. Elektrifieringsstrategi 2022-2024 för Järfälla kommun och dess bolag 

Reservationer 
Ylva Bjelle (KD) anmäler en gemensam skriftlig reservation från M, L och KD, bilaga 
23. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler en skriftlig reservation från SD, bilaga 24. 
Tommy Källarsson (MED) och Fredrik Grufman (MED) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 
Lennart Nilsson (-) anmäler ett särskilt yttrande, bilaga 25. 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Aphram Melki (C) yrkar, med instämmande av Patric Andersson (MP), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
Ylva Bjelle (KD) yrkar, med instämmande av Jonathan Fritzdorf (SD) och Tommy 
Källarsson (MED), avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag och konstaterar att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
BioDriv Öst AB   
E.ON Energidistribution   
Järfällahus AB  
Länsstyrelsen i Stockholms län 
Miljö- och bygglovsnämnden  
Region Stockholm  
Tekniska nämnden 
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 § 129 

Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032, 
för antagande 
Dnr KST 2023/175 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 
2032 med följande ändringar: 
Att följande stycke på s. 24 under rubriken ’Personer som är våldsutsatta’   
’När ett tillfälligt behov av skydd och boende upphör har dock socialförvaltningen inte 
tillgång till långsiktiga självständiga boendelösningar för personer som varit utsatta för 
våld, utan dessa behöver tillgodoses på den öppna bostadsmarknaden. Sociala kontrakt 
liknar ett eget boende men är inte självständigt och är endast möjligt inom kommunen, 
vilket ofta inte är ett alternativ för våldsutsatta personer.’ Kompletteras med följande 
skrivning: ’Efter att behovet av placering, från annan kommun, på skyddat boende 
beläget i Järfälla har upphört, kan möjligheten till såväl sociala kontrakt som förturer 
med fördel prövas i fall där den våldsutsatta vill fortsätta bo i Järfälla. Detta i synnerhet 
i de fall då barn hunnit få en fungerande placering i skola eller förskola, eller knutit 
andra viktiga kontakter under tiden i skyddat boende.’” samt att stryka hela texten som 
handlar om att testa försörjningsstöd i Bostadsförsörjningsprogram 2024–2028 – med 
utblick till 2032 s. 32 Målområde 2 delmål 2.2” 

Ärendet i korthet  
Kommunen ska enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar anta nya 
riktlinjer för bostadsförsörjningen varje mandatperiod, därför har ett förslag till nytt 
program tagits fram. Representanter från samhällsbyggnadsavdelningen, 
socialförvaltningen, Järfällahus och kommundirektörens stab har medverkat i 
framtagandet av dokumenten. Syftet med programmet är att skapa förutsättningar för 
alla i kommunen att leva i goda bostäder och främja att ändamålsenliga åtgärder för 
bostadsförsörjningen förbereds och genomförs. Två målområden, tillhörande delmål 
och identifierade åtgärder beskrivs i programmet. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
antar Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032, inklusive bilagor. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 94 Bostadsförsörjningsprogram 2024–

2028 med utblick till 2032, för antagande 
2. Bilaga 12 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från Vänsterpartiet 
3. Bilaga 13 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från Miljöpartiet 
4. Bilaga 14 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Socialdemokraterna 
5. Bilaga 15 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
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6. Bilaga 16 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från 
Sverigedemokraterna 

7. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-24 
8. Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032 
9. Bilaga 1. Nulägesbeskrivning av bostadsförsörjningen  
10. Bilaga 2. Bostadsutbud och socioekonomiska förutsättningar i Järfällas 

kommundelar 
11. Hantering av remissvar, Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 
12. Yttrande från Kommunala pensionärsrådet (KPR) gällande 

Bostadsförsörjningsprogram Järfälla kommun för perioden 2024-2028 med 
utblick till 2032 

13. Yttrande från Region Stockholm gällande Bostadsförsörjningsprogram Järfälla 
kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032 

14. Yttrande från äldre- och omsorgsnämnden gällande Bostadsförsörjningsprogram 
Järfälla kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032  

15. Yttrande från Länsstyrelsen gällande Bostadsförsörjningsprogram Järfälla 
kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032  

16. Yttrande från Stockholms stad gällande Bostadsförsörjningsprogram Järfälla 
kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032  

17. Yttrande från socialnämnden gällande Bostadsförsörjningsprogram Järfälla 
kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032  

18. Yttrande från Sollentuna kommun gällande Bostadsförsörjningsprogram Järfälla 
kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032  

19. Yttrande från Järfällahus AB gällande Bostadsförsörjningsprogram Järfälla 
kommun för perioden 2024-2028 med utblick till 2032  

20. Upplands-Bro beslut om att inte yttra sig i Järfälla kommuns 
bostadsförsörjningsprogram  

21. Beslut kommunstyrelsen 2023-12-18, § 199 Bostadsförsörjningsprogram 2024-
2028 med utblick till 2032, beslut om remiss  

22. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-10-20  
23. Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032, remissversion  
24. Bilaga 1. Nulägesbeskrivning av bostadsförsörjningen, remissversion  
25. Bilaga 2. Bostadsutbud och socioekonomiska förutsättningar i Järfällas 

kommundelar, remissversion 

Reservationer 
Patric Andersson (MP) anmäler en skriftlig reservation från MP, bilaga 26. 
Therese Johansson (V) anmäler en skriftlig reservation från V, bilaga 27. 
Eva Ullberg (S) anmäler en skriftlig reservation från S, bilaga 28. 

Särskilda yttranden 
Emma Feldman (M) anmäler ett gemensamt särskilt yttrande från M, L och KD, bilaga 
29. 
Lennart Nilsson (-) anmäler ett särskilt yttrande, bilaga 30. 
Jonathan Fritzdorf (SD) anmäler ett särskilt yttrande från SD, bilaga 31. 
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Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Therese Johansson (V) och Patric 
Andersson (MP), bifall till V och MP:s ändringsförslag som lyder: 
”3. att avslå förslaget att stryka hela texten som handlar om att testa försörjningsstöd i 
Bostadsförsörjningsprogram 2024–2028 – med utblick till 2032 s. 32 Målområde 2 
delmål 2.2” 
Emma Feldman (M) yrkar, med instämmande av Fredrik Grufman (MED) och Jonathan 
Fritzdorf (SD), avslag till V och MP:s ändringsförslag. 
Aphram Melki (C) yrkar, med instämmande av Emma Feldman (M), Fredrik Grufman 
(MED), Jonathan Fritzdorf (SD) och Tony Haddad (C) bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
Eva Ullberg (S) yrkar, med instämmande av Therese Johansson (V) och Patric 
Andersson (MP) avslag till kommunstyrelsens förslag. 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot V och MP:s ändringsförslag och 
konstaterar att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med V och MP:s ändringsförslag. 
Votering begärs av Emma Feldman (M). Kommunfullmäktige godkänner följande 
beslutsgång: Rösta ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag, Nej för att bifalla V och 
MP:s ändringsförslag. 
Omröstningsresultat 
Med 32 röster för kommunstyrelsens förslag, 28 röster för MP och V:s ändringsförslag 
och en som avstår konstaterar ordföranden att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag. Fullständigt voteringsresultat per ledamot, bilaga 21. 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Enheten för hållbar utveckling 
Socialnämnden 
Äldre- och omsorgsnämnden 
Styrelsen för Järfällahus AB 
Kommunala pensionärsrådet 
Länsstyrelsen Stockholm 
Region Stockholm 
Upplands-Bro kommun 
Sollentuna kommun 
Upplands Väsby kommun 
Stockholms stad 
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 § 130 

Strategi för Järfällas prioriterade bostadsområden, för 
antagande 
Dnr KST 2023/113 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  

I kommunens mål och budget 2023-2025 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att i 
samverkan med samtliga förvaltningar och berörda kommunala bolag ta fram en strategi 
för att omvandla kommunens utsatta områden. En strategi har arbetats fram av en 
förvaltnings- och bolagsövergripande arbetsgrupp. Strategin identifierar tre 
övergripande syften och fem fokusområden där kommunkoncernen har rådighet att 
påverka; barn- och ungas livsvillkor, sysselsättning, delaktighet och inflytande, fysisk 
planering samt offentliga rum och attraktivitet. Inom respektive fokusområde definieras 
förväntade effekter och strategier. Strategins förväntade effekter kommer att följas upp 
inom ramen för den ordinarie målkedjan i kommunens styrmodell. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
antar Strategi för Järfällas prioriterade bostadsområden. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 95 Strategi för Järfällas prioriterade 

bostadsområden, för antagande 
2. Bilaga 17 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 18 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
4. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-24 
5. Strategi för Järfällas prioriterade bostadsområden 
6. Hantering av remissvar, Strategi för Järfällas prioriterade bostadsområden 
7. Yttrande från socialnämnden gällande Strategi för att minska socioekonomisk 

segregation 
8. Yttrande från kompetensnämnden gällande Strategi för att minska 

socioekonomisk segregation 
9. Yttrande från tekniska nämnden gällande Strategi för att minska socioekonomisk 

segregation 
10. Yttrande från miljö- och bygglovsnämnden gällande Strategi för att minska 

socioekonomisk segregation 
11. Yttrande från Lokalpolisen i Järfälla gällande Strategi för att minska 

socioekonomisk segregation 
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12. Yttrande från äldre- och omsorgsnämnden gällande Strategi för att minska 
socioekonomisk segregation 

13. Yttrande från barn- och ungdomsnämnden gällande Strategi för att minska 
socioekonomisk segregation 

14. Yttrande från kultur-, demokrati- och fritidsnämnden gällande Strategi för att 
minska socioekonomisk segregation 

15. Yttrande från Järfällahus AB gällande Strategi för att minska socioekonomisk 
segregation 

16. Meddelande om att valnämnden avstår från att lämna yttrande i ärendet 
17. Beslut kommunstyrelsen 2023-12-18, § 200 Strategi för minskad 

socioekonomisk segregation, beslut om remiss 
18. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-11-09 
19. Strategi för att minska socioekonomisk segregation, remissversion 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 131 

Klimat- och energiplan för Järfälla kommun 2024-2030, för 
antagande 
Dnr KST 2023/448 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet  

Ärendet i korthet  
I samband med att Järfällas nya miljöplan antogs i kommunfullmäktige fick 
kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att se över och uppdatera den kommunala 
klimat- och energiplanen. Under 2023 har ett förslag till ny klimat- och energiplan 
arbetats fram. Den nya planen innehåller konkreta åtgärder som kvantifieras utifrån 
både kostnad, samhällsekonomiska vinster samt koldioxidbesparing. Klimat- och 
energiplanen skickades på remiss i december 2023 och den slutgiltiga versionen har 
anpassats utifrån inkomna remissvar. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige antar klimat- och energiplan för Järfälla 
kommun 2024-2030 och ersätter den tidigare klimat- och energiplan 2020-2024. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 96 Klimat- och energiplan för Järfälla 

kommun 2024–2030, för antagande 
2. Bilaga 19 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från Miljöpartiet 
3. Bilaga 20 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
4. Bilaga 21 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
5. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-06 
6. Klimat- och energiplan 2024-2030 – för Järfälla som geografiskt område 
7. Bilagor till Klimat och energiplan 2024-2030 – för Järfälla som geografiskt 

område 
8. Missiv Remiss Klimat- och energiplan för Järfälla kommun 2024-2030 
9. Beslut kommunstyrelsen 2023-12-18, § 198 Klimat- och energiplan för Järfälla 

kommun 2024-2030, beslut om remiss 
10. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-11-21 
11. Remissversion - Klimat- och energiplan för Järfälla kommun 2024-2030 
12. Remissversion – Bilagor till Klimat och energiplan 
13. Klimat- och energiplan för Järfälla kommun och dess bolag 2020-2024 
14. Hantering av remissvar 2024 
15. Yttrande från barn- och ungdomsnämnden angående Klimat- och energiplan för 

Järfälla kommun 
16. Yttrande från miljö- och bygglovsnämnden angående Klimat- och energiplan för 

Järfälla kommun 
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17. Yttrande från kompetensnämnden angående Klimat- och energiplan för Järfälla 
kommun 

18. Yttrande från kultur- demokrati- och fritidsnämnden angående Klimat- och 
energiplan för Järfälla kommun 

19. Yttrande från socialnämnden angående Klimat- och energiplan för Järfälla 
kommun 

20. Yttrande från tekniska nämnden angående Klimat- och energiplan för Järfälla 
kommun  

21. Yttrande från äldre- och omsorgsnämnden angående Klimat- och energiplan för 
Järfälla kommun 

22. Meddelande om att valnämnden avstår från att lämna yttrande i ärendet 
23. Yttrande från Länsstyrelsen angående Klimat- och energiplan för Järfälla 

kommun 
24. Yttrande från Region Stockholm angående Klimat- och energiplan för Järfälla 

kommun 
25. Yttrande från Sollentuna kommun angående Klimat- och energiplan för Järfälla 

kommun 
26. Yttrande från miljö- och hälsoskyddsnämnden i Stockholms stad angående 

Klimat- och energiplan för Järfälla kommun 
27. Yttrande från Upplands Väsby kommun angående Klimat- och energiplan för 

Järfälla kommun 
28. Yttrande från Klimatkommunerna angående Klimat- och energiplan för Järfälla 

kommun 
29. Yttrande från Naturskyddsföreningen angående Klimat- och energiplan för 

Järfälla kommun 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 132 

Sammanträdestider för kommunfullmäktige 2025 
Dnr KST 2024/249 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige sammanträder följande dagar under 2025: 

13 januari 
17 februari 
7 april 
12 maj 
16 juni 
22 september 
3 november 
1 december 

Ärendet i korthet  
Kommunstyrelseförvaltningen har med utgångspunkt i kommunallagen och 
kommunfullmäktiges arbetsordning upprättat förslag till sammanträdesdagar för 
kommunfullmäktige för 2025. 

Handlingar 
1. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-21 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 133 

Översyn av parkeringsnorm för Järfälla kommun avseende 
förskolor och skolor, återrapportering av uppdrag 
Dnr KST 2024/49 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  
I samband med kommunfullmäktiges beslut 2022-04-04 om nya riktlinjer för 
förskolegårdar fick tekniska nämnden i uppdrag att utreda möjligheten att revidera 
Parkeringsnorm för Järfälla kommun med avseende på krav på cykel- och bilparkering 
för förskolor och skolor. I Parkeringsnorm för Järfälla kommun finns bestämmelser om 
krav på bil- och cykelparkering i samband med nybyggnation. Ytan för parkering 
konkurrerar med friytan för barn och elever. Tekniska nämnden har gjort en översyn av 
parkeringsnormen och ärendet behandlades vid nämndmöte 2024-04-25. Under arbetet 
har det uppmärksammats att en mer omfattande översyn av hela parkeringsnormen 
skulle behövas. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige 
godkänner återrapporteringen och att tekniska nämnden får i uppdrag att revidera 
Parkeringsnorm för Järfälla kommun.  

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 106 Översyn av parkeringsnorm för 

Järfälla kommun avseende förskolor och skolor, återrapportering av uppdrag 
2. Bilaga 41 kommunstyrelsen 2024-06-03, gemensam skriftlig reservation från 

Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna 
3. Bilaga 42 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
4. Bilaga 43 kommunstyrelsen 2024-06-03, särskilt yttrande från Miljöpartiet 
5. Bilaga 44 kommunstyrelsen 2024-06-03, ersättaryttrande från Medborgerlig 

samling 
6. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-29  
7. Beslut tekniska nämnden 2024-04-25, § 40, Översyn av parkeringsnorm för 

Järfälla kommun avseende förskolor och skolor – återrapportering av uppdrag, 
svar på återremiss, inkl. bilagor 

8. Beslut tekniska nämnden 2024-01-16, § 6, Översyn av parkeringsnorm för 
Järfälla kommun avseende förskolor och skolor, återrapportering av uppdrag, 
inkl. bilagor  

9. Beslut kommunfullmäktige 2022-04-04, § 45 Nya riktlinjer för förskolegårdar  

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 134 

Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden, svar på motion från Moderaterna 
Dnr KST 2023/103 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  
Moderaterna (M) lämnade den 20 februari 2023 in motionen Säkerhetsprövning av 
ledamöter och ersättare i krisledningsnämnden till kommunfullmäktige. Motionen 
föreslår att förtroendevalda ledamöter och ersättare i krisledningsnämnden snarast ska 
säkerhetsprövas utifrån sina uppdrag för Järfälla kommun i enlighet med 
säkerhetsskyddslagen (2018:585).  
Utifrån säkerhetsskyddslagens bestämmelser för säkerhetsprövningar och vad som utgör 
laglig grund för säkerhetsprövningar kan inte kommunstyrelseförvaltningen finna 
lagligt stöd för att säkerhetspröva krisledningsnämnden.  
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-04-29, § 76 Säkerhetsprövning av ledamöter och 

ersättare i krisledningsnämnden – svar på motion från Moderaterna 
2. Bilaga 33 kommunstyrelsen 2024-04-29, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
3. Bilaga 34 kommunstyrelsen 2024-04-29, skriftlig reservation från Moderaterna, 

Liberalerna och Kristdemokraterna 
4. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-03-28  
5. Olika typer av säkerhetsprövningar och bakgrundskontroller  
6. Fördjupad information om säkerhetsskydd och säkerhetsprövningar i enlighet 

med säkerhetsskyddslagen  
7. Följebrev Advokatfirman Kahn Pedersen KB angående Säkerhetsprövning av 

ledamöter och ersättare i krisledningsnämnden, svar på motion från Moderaterna  
8. Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i krisledningsnämnden - motion 

från Moderaterna  

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
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Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 

47



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
1(2) 

Kommunfullmäktige Sammanträdesdag 
2024-06-17 

Dnr 
KST 2023/199 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
    

 

 § 135 

Ändrade rutiner för löneutbetalningar, svar på motion från 
Sverigedemokraterna, svar på minoritetsåterremiss 
Dnr KST 2023/199 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  
I motionen ”Ändrade rutiner för löneutbetalningar” från Sverigedemokraterna föreslås 
det bland annat att kommunen ska ändra löneutbetalningen till den 25:e istället för 
nuvarande 27:e. Den 15 januari 2024 beslutade kommunfullmäktige att ärendet 
återremitteras enligt regeln om minoritetsåterremiss.  
Ärendet har kompletterats med efterfrågad information om kostnader för ett eventuellt 
byte av löneutbetalningsdag, samt en redogörelse över vilka kommuner i Sverige som 
har löneutbetalningsdag den 25:e. 
Kommunstyrelseförvaltningens HR/Lön gör fortsatt bedömningen att motiveringen för 
att tidigarelägga utbetalningsdagen inte är tillräcklig för att uppväga de negativa 
konsekvenser som en förändring medför.  
Med anledning av detta föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige 
lämnar motionen utan åtgärd. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 112 Ändrade rutiner för löneutbetalningar, 

svar på motion från Sverigedemokraterna, svar på minoritetsåterremiss 
2. Bilaga 56 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
3. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-03 
4. Beslut kommunfullmäktige 2024-01-15, §14 Ändrade rutiner för löneutbetalningar – 

svar på motion från Jonathan Fritzdorf (SD) 
5. Bilaga 23 kommunfullmäktige 2024-01-15, särskilt yttrande från Moderaterna, 

Liberalerna och Kristdemokraterna 
6. Beslut kommunstyrelsen 2023-12-18, § 211 Ändrade rutiner för löneutbetalningar - 

svar motion från Jonathan Fritzdorf (SD), KF  
7. Bilaga 30 kommunstyrelsen 2023-12-18, skriftlig reservation från Moderaterna, 

Liberalerna och Kristdemokraterna  
8. Bilaga 31 kommunstyrelsen 2023-12-18, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna  
9. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-12-04  
10. Beslut kommunfullmäktige 2023-05-15, § 95 Ändrade rutiner för löneutbetalningar, 

presentation av motion från Jonathan Fritzdorf (SD)  
11. Ändrade rutiner för löneutbetalningar – Motion från Sverigedemokraterna  
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Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 136 

Veddestaproppen i Järfälla, svar på motion från 
Sverigedemokraterna 
Dnr KST 2023/320 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  
I augusti 2023 inkom Sverigedemokraterna med motionen Veddestaproppen i Järfälla. 
Motionärerna föreslår infrastruktursatsningar vid Viksjöleden med syfte att hantera det 
ökade trycket från nya bostadsområden, förbättra framkomligheten, minska risken för 
trafikstockningar samt öka trafiksäkerheten.  
Tekniska nämnden har yttrat sig och kommunstyrelseförvaltningen delar deras 
bedömning om att de åtgärder som genomförs inom ramen för pågående projekt är de 
åtgärder som bedöms ge effekt till en lägre kostnad.  
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige lämnar motionen utan 
åtgärd. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 113 Veddestaproppen i Järfälla, svar på 

motion från Sverigedemokraterna 
2. Bilaga 57 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
3. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-06 
4. Beslut tekniska nämnden 2024-03-06, § 24 Veddestaproppen i Järfälla, yttrande 

till kommunstyrelsen (inkl. bilagor)  
5. Veddestaproppen i Järfälla - Motion från Sverigedemokraterna  

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 137 

Bättre kontroll av sprängmedel, svar på motion från 
Sverigedemokraterna 
Dnr KST 2023/321 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  
I september 2023 inkom Sverigedemokraterna med motionen Bättre kontroll av 
sprängmedel. Motionen föreslår bl.a. att Järfälla förstärker sitt samarbete och sin 
kontroll på byggarbetsplatser samt att genomföra fler anmälda och oanmälda 
inspektioner avseende förvaring av sprängmedel.  
Tekniska nämnden och miljö- och bygglovsnämnden har yttrat sig. Miljö- och 
hälsoskyddsavdelningens kontroller har breddats med en fråga kring förvaring av 
sprängmedel. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige lämnar motionen utan 
åtgärd.  

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 114 Bättre kontroll av sprängmedel, svar 

på motion från Sverigedemokraterna 
2. Bilaga 58 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
3. Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-04-17 
4. Beslut tekniska nämnden 2024-02-15, § 15 Bättre kontroll av sprängmedel, 

yttrande över motion från Marcus Johansson (SD) (inkl. bilagor) 
5. Beslut miljö- och bygglovsnämnden 2024-02-13, § 6 Bättre kontroll av 

sprängmedel, svar på motion av Marcus Johansson (SD) (inkl. bilagor) 
6. Bättre kontroll av sprängmedel - motion från Sverigedemokraterna 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
 
 
 

51



 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
1(1) 

Kommunfullmäktige Sammanträdesdag 
2024-06-17 

Dnr 
KST 2023/322 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
    

 

 § 138 

Stoppa svarthotellen, svar på motion från Sverigedemokraterna 
Dnr KST 2023/322 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet i korthet  
I motionen föreslås att kommunfullmäktige ska besluta att ge miljö- och 
byggförvaltningen i uppdrag att ta fram en grundlig undersökning av hur utbrett 
problemet är med svarthotellen i Järfälla kommun. Vidare föreslås att 
kommunfullmäktige ger miljö- och byggförvaltningen i uppdrag att utreda vilka 
resurser som behövs för att skapa en grupp som fokuserar på svarthotell. Det föreslås 
också att kommunstyrelseförvaltningen får i uppdrag att informera medborgarna i 
Järfälla var man ska vända sig om ett hus i bostadsområdet används som svarthotell. 
Utifrån tekniska nämndens och miljö- och bygglovsnämndens remissvar gör 
kommunstyrelseförvaltningen bedömningen att kommunen redan idag gör tillräckligt 
för att komma tillrätta med otillåtna boenden och föreslår därmed att 
kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd. 

Handlingar 
1. Beslut kommunstyrelsen 2024-06-03, § 115 Stoppa svarthotellen, svar på 

motion från Sverigedemokraterna 
2. Bilaga 59 kommunstyrelsen 2024-06-03, skriftlig reservation från 

Sverigedemokraterna 
3. Kommunstyresförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-05-03  
4. Beslut miljö- och bygglovsnämnden 2024-04-23 § 50 Stoppa svarthotellen - 

yttrande till kommunstyrelsen 
5. Beslut tekniska nämnden 2024-04-25 § 38 Stoppa svarthotellen - yttrande till 

kommunstyrelsen 
6. Beslut kommunfullmäktige 2023-09-25, § 148 

Stoppa svarthotellen, presentation av motion från Sverigedemokraterna 
7. Stoppa svarthotellen - Motion från Sverigedemokraterna 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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 § 139 

Utred illegal sopdumpning i egen regi, presentation av motion 
från Fredrik Grufman (MED) och Tommy Källarsson (MED) 
Dnr KST 2024/345 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar 
1. Utred illegal sopdumpning i egen regi – motion från Fredrik Grufman (MED) 

och Tommy Källarsson (MED) 

Kommunfullmäktiges behandling 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 § 140 

Granskning av Järfällahus långsiktiga ekonomiska plan - 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande från Emma 
Feldman (M) 
Dnr KST 2024/349 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Handlingar 
1. Granskning av Järfällahus långsiktiga ekonomiska plan – Interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande från Emma Feldman (M) 
2. Interpellationssvar från kommunstyrelsens ordförande angående Granskning av 

Järfällahus långsiktiga ekonomiska plan 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lämnade förslag 
Ordföranden yrkar på att bordlägga ärendet. 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 
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Nr Namn Parti Roll Närvarotid Ärende Tid Ersättare
1 Mika Metso S Ordförande 04:19:01  1-28 18:36-22:55
2 Monika Hallstensson M 1:e vice ordförande 04:18:55  1-28 18:36-22:55
3 Anneli Johansson S 2:e vice ordförande 04:18:44  1-28 18:36-22:55
4 Eva Ullberg S Ledamot 04:22:53  1-28 18:32-22:55
5 Eva-Lotta Arenander S Ledamot 04:21:34  1-28 18:33-22:55
6 Christian Bengtzelius S Ledamot Jakob Geuriya (S)  (18:37-22:55)  (1-28)
7 Agneta Dahlgren S Ledamot 04:21:33  1-28 18:33-22:55
8 Bengt Harju S Ledamot 04:19:03  1-28 18:36-22:55
9 Chris Alm S Ledamot 04:22:53  1-28 18:32-22:55

10 Andreas Fogeby S Ledamot 04:22:26  1-28 18:32-22:55
11 Helena  Lindgren S Ledamot 04:18:24  1-28 18:36-22:55
12 Aydin Aydin S Ledamot 04:18:49  1-28 18:36-22:55
13 Björn Erkus S Ledamot 04:18:49  1-28 18:36-22:55
14 Samsam Abdiaziz Ahmed S Ledamot 04:18:57  1-28 18:36-22:55
15 Göran Nilsson S Ledamot 04:19:02  1-28 18:36-22:55
16 Annie Säll S Ledamot 04:19:01  1-28 18:36-22:55
17 Markus Josefsson S Ledamot Peter Ulander (S)  (18:37-22:55)  (1-28)
18 Veronica Sällemark S Ledamot 04:19:03  1-28 18:36-22:55
19 Aziz Kristoffersson S Ledamot Shahla Alavi (S)  (18:37-22:55)  (1-28)
20 Nora Frögren S Ledamot 04:22:52  1-28 18:32-22:55
21 Aphram Melki C Ledamot 04:19:02  1-28 18:36-22:55
22 Tony Haddad C Ledamot 04:22:37  1-28 18:32-22:55
23 Maria Lillieroth C Ledamot 04:22:43  1-28 18:32-22:55
24 Mona Safa C Ledamot 04:22:41  1-28 18:32-22:55
25 Therese Johansson V Ledamot 04:22:47  1-28 18:32-22:55
26 Abdiqani Awaale V Ledamot 04:19:01  1-28 18:36-22:55
27 Hamid Ramazani V Ledamot 04:22:49  1-28 18:32-22:55
28 Pernilla Wallgren V Ledamot 04:22:54  1-28 18:32-22:55
29 Malin West V Ledamot 04:18:57  1-28 18:36-22:55
30 Bo Leinerdal V Ledamot 04:18:49  1-28 18:36-22:55
31 Marketta Kulju-Guevara V Ledamot 04:19:03  1-28 18:36-22:55
32 Patric Andersson MP Ledamot 04:19:03  1-28 18:36-22:55
33 Nasiba Daytabar MP Ledamot 04:18:59  1-28 18:36-22:55
34 Emma Feldman M Ledamot 04:18:38  1-28 18:36-22:55
35 Dan Engstrand M Ledamot 04:18:56  1-28 18:36-22:55
36 Richard Lindfors M Ledamot 04:18:52  1-28 18:36-22:55
37 Albin Togerö M Ledamot 04:18:29  1-28 18:36-22:55
38 Marcus Gry M Ledamot 04:19:03  1-28 18:36-22:55
39 Svante Hallstedt M Ledamot 03:59:00  6-28 18:56-22:55 Åsa Öhman (M)  (18:37-20:30)  (1-8)
40 Björn Lindfors M Ledamot 04:18:43  1-28 18:36-22:55
41 Lena Pramer M Ledamot 04:19:05  1-28 18:36-22:55
42 Mikaela Östh M Ledamot 04:22:55  1-28 18:32-22:55
43 Björn Falkeblad M Ledamot 04:19:03  1-28 18:36-22:55
44 Mikael Kraus M Ledamot 04:19:01  1-28 18:36-22:55
45 Jan De Waern M Ledamot 04:18:54  1-28 18:36-22:55
46 Mardoukh Ahi L Ledamot 04:18:51  1-28 18:36-22:55
47 Jonathan Björniden L Ledamot 04:18:44  1-28 18:36-22:55
48 Ershad Taherifard L Ledamot 04:22:52  1-28 18:32-22:55
49 Anne-Marie Holm L Ledamot 04:18:59  1-28 18:36-22:55
50 Aziz Alkass Yousef - Ledamot 04:22:43  1-28 18:32-22:55
51 Lennart Nilsson - Ledamot 04:22:52  1-28 18:32-22:55
52 Ylva Bjelle KD Ledamot 04:18:35  1-28 18:36-22:55
53 Fredrik Grufman MED Ledamot 04:22:56  1-28 18:32-22:55
54 Tommy Källarsson MED Ledamot 04:19:33  1-28 18:35-22:55
55 Björn Larsson SD Ledamot 04:19:38  1-28 18:35-22:55
56 Mikael Bergkvist SD Ledamot 04:18:15  1-28 18:36-22:55
57 Jonathan Fritzdorf SD Ledamot 04:22:00  1-28 18:33-22:55
58 Bo Fasth SD Ledamot 04:21:40  1-28 18:33-22:55
59 Marcus Johansson SD Ledamot 04:20:11  1-28 18:34-22:55
60 Stefan Pettersson SD Ledamot 04:21:50  1-28 18:33-22:55
61 Eärendur Fougner SD Ledamot Mikael Lundström (SD)  (18:37-22:55)  (1-28)
62 Jakob Geuriya S Ersättare 04:21:28  1-28 18:33-22:55
63 Peter Ulander S Ersättare 04:22:50  1-28 18:32-22:55
64 Shahla Alavi S Ersättare 04:18:58  1-28 18:36-22:55
66 Kristina Ahlqvist S Ersättare 04:18:43  1-28 18:36-22:55
67 Hans Holmberg S Ersättare 04:22:37  1-28 18:32-22:55
68 Mary Maleus S Ersättare 04:22:54  1-28 18:32-22:55
75 Graham Close V Ersättare 04:22:47  1-28 18:32-22:55
78 Emanuel Alvarez MP Ersättare 04:22:37  1-28 18:32-22:55
79 Sara Normark Frisk MP Ersättare 04:19:05  1-28 18:36-22:55
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82 Åsa Öhman M Ersättare 04:19:05  1-28 18:36-22:55
83 Saga Rosell M Ersättare 04:22:55  1-28 18:32-22:55
85 Mårten Berglund M Ersättare 04:19:06  1-28 18:36-22:55
86 Sebastian Wallertz M Ersättare 04:19:05  1-28 18:36-22:55
87 Esa Tuuri L Ersättare 04:22:53  1-28 18:32-22:55
88 Georg Leffler L Ersättare 04:19:00  1-28 18:36-22:55
89 Inger Sundqvist KD Ersättare 04:19:02  1-28 18:36-22:55
90 Magnus Kolsjö KD Ersättare 04:22:56  1-28 18:32-22:55
91 Kai Rämö MED Ersättare 04:18:56  1-28 18:36-22:55
93 Mikael Lundström SD Ersättare 04:19:45  1-28 18:35-22:55
95 Marcus  Jenssen SD Ersättare 04:18:56  1-28 18:36-22:55
96 Johan Keisu SD Ersättare 04:18:53  1-28 18:36-22:55
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06. Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun Svar på återremiss 

KST 2023/424 

Sverigedemokraterna yrkar på avslag för ärendet “Årsredovisning för Järfälla kommun”.  

Sverigedemokraterna i Järfälla kommun ser med stor oro och bristande förtroende på hur 
Socialdemokraterna, Centerpartiet och Vänsterpartiet hanterar kommunens ekonomi. Det är 
anmärkningsvärt att de har misslyckats med att inkludera de statsbidrag som felaktigt 
hanterats bland räkenskaperna för år 2023. Kritiken från revisorerna är allvarlig och pekar på 
en bristande ekonomiuppföljning. Detta borde vara skäl nog för att säkerställa att alla siffror 
är korrekta innan de skickas in. Att ursäkta bristerna med att det skulle kräva en 
oproportionerlig arbetsinsats att rätta till räkenskaperna är en dålig ursäkt som tyder på ren 
och skär inkompetens. Vår kommun förtjänar bättre. 

Vi ser med särskild allvar på de nyligen uppmärksammade avvikelserna: marken i 
Barkarbystaden, felaktigt bokförd på ett annat konto, och den fördyrade 
tunnelbaneuppgången som få verkar ha kännedom om. Tillsammans med Äldre- och 
omsorgsnämndens felaktiga hantering av statsbidrag ställer vi oss frågan hur de styrande 
partierna faktiskt sköter Järfälla kommuns ekonomi. 

Det är med djup oro vi konstaterar att kommunen befinner sig i en farlig ekonomisk kris. 
Sverigedemokraterna har varnat för denna utveckling i flera år, men våra varningar har 
ignorerats. Nu står vi inför faktumet att soliditeten är katastrofalt låg och kommunens skulder 
har fallit under 5,1 miljarder kronor. Detta belopp är högre än kostnaderna för alla 
kommunens kärnuppdrag, vilket innebär att vi skulle kunna stänga ner alla skolor, 
föreningsstöd och omvårdnad i ett helt år och ändå inte vara skuldfria. 

Att bygga för framtiden är en sak, men att göra det på bekostnad av framtiden är oansvarigt. 
Denna ekonomiska vanskötsel resulterar i att förtroendet för Järfälla faller drastiskt och att 
viktiga företag börjar lämna kommunen. De styrande partiernas oansvariga hantering håller 
på att köra kommunens ekonomi i botten, och konsekvenserna för våra invånare blir alltmer 
påtagliga. 

Sverigedemokraterna ser mycket allvarligt på dessa avvikelser och undermåliga ursäkter. 
För att nå en långsiktig och hållbar ekonomisk förvaltning krävs en ny och ansvarsfull 
ledning som tar sitt uppdrag på allvar. Järfällas invånare förtjänar inte att betala priset för 
Socialdemokraternas, Centerpartiets och Vänsterpartiets misslyckanden. Det är dags för en 
förändring. Järfällas framtid står på spel, och det behövs en ledning som kan vända den 
negativa utvecklingen innan det är för sent. 

______________________ 
Jonathan Fritzdorf 
 Sverigedemokraterna Järfälla 

 

 

 



         
 
Sä rskilt yttrände – 2024-06-17  
6. Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun, svar på minoritetsåterremiss 

Årsredovisningen ska ge en samlad bild över hela kommunkoncernens resultat och verksamhet samt 

visa en fördjupad analys av måluppfyllelse och god ekonomisk hushållning. Årets årsredovisning skulle 

egentligen ha tagits upp för beslut på kommunstyrelsen i mars men efter synpunkter från de 

auktoriserade revisorerna kring felaktig redovisning av en markintäkt och redovisning av statsbidrag 

så stödde vi Socialdemokraterna i förslaget att dra tillbaka årsredovisningen för att tillmötesgå 

revisorernas synpunkter. Det var med stor förvåning från vår sida vi återfick ett förslag som inte fullt 

ut korrigerades efter revisorernas synpunkter och därför blev vi tvungna att minoritetsåterremittera 

årsredovisningen. 

Att styret i det nu liggande förslaget fortsatt inte ändrat sig är för oss helt ofattbart. Det är svårt att 

som oppositionsparti inte bli konspiratorisk kring dessa medel. Hade styret vald att redovisa dem 

korrekt i det ursprungliga förslaget (som bokförde en väntad markintäkt som tillgång, vilket länge varit 

praxis i Järfälla) hade kommunen nämligen gått med underskott. Det är beklagligt om det vore så att 

vänsterstyret medvetet redovisade fel för att rädda sitt resultat från underskott.  

Även om 55 mkr i sammanhanget kan upplevas som en liten summa så är det trots allt 

resultatpåverkande. Hade dessa redovisats korrekt så skulle kommunens resultat för 2023 minskas och 

en korrigering avseende resultaten för år 2021 och 2022 göras. Av texten i årsredovisningen framgår 

exempelvis på sid.81 att ”I årets intäktsförda riktade statsbidrag finns poster som är hänförliga till 

tidigare år.”  

Det innebär att årets resultat är missvisande och ger sken av att vara bättre än vad det faktiskt är. 

Dessutom ges bilden av att Äldre- och omsorgsnämnden har haft bättre koll på sin ekonomi än vad 

den har.  

Kommunen ska ha en god ekonomisk hushållning vilket innebär både ändamålsenliga verksamheter 

med hög kvalitet och ett positivt ekonomiskt resultat som stärker ekonomin på kort och lång sikt. 

Kommunfullmäktiges inriktningsmål tillsammans med de för nämnderna beslutade nämndmålen 

vägleder organisationen för att uppnå kvalitet och effektivitet i verksamheten. För att detta ska vara 

uppfyllt så menar vi att det krävs att redovisningen också är korrekt.  

Vi valde med bakgrund av ovanstående att inte delta i beslutet. Det är omöjligt för oss att bifalla en 

redovisning som vi vet inte stämmer och som påvisar ett positivt resultat när kommunen i realiteten 

har ett underskott som endast har lösts redovisningstekniskt. 



Särskilt yttrande
Kommunfullmäktige 17 juni 2024

Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun, svar på
minoritetsåterremiss, KF

Socialdemokraterna och Centerpartiet har inte beaktat de synpunkter som presenterades av
kommunrevisorerna vid mars-sammanträdet kring redovisningen av statsbidrag på ett
ansvarsfullt sätt. Istället delar Medborgerlig Samling oppositionens uppfattning att denna
felaktighet ger sken av ett bättre resultat än vad som egentligen är fallet och vi stödde därför
kommunfullmäktiges beslut att återremittera årsredovisningen i syfte att korrigera denna
felaktighet.

Tyvärr föranledde återremissen inte en korrigering vad gäller redovisning av statsbidragen
och vi valde av den anledningen att inte delta i beslutet. Vi beklagar Socialdemokraternas &
Centerpartiets beslut att trots dessa felaktigheter godkänna årsredovisningen.
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10. Årsredovisning 2023 för Järfälla kommun, svar på minoritetsåterremiss

Särskilt yttrande

Vänsterpartiet tackar för årsredovisningen, men vi beklagar att man inte tog chansen att 
korrigera problemen under tiden ärendet var återremitterat. Revisorerna var mycket 
kritiska till att kommunstyrelsen, trots påpekande, valt att inte hantera dessa statsbidrag 
i enlighet med lagen om kommunal bokföring och redovisning. Att utredningsarbetet 
såväl som arbetet med att rätta till oriktigheter bedöms vara omfattande, är inte en 
ursäkt för att inte hantera redovisningen korrekt. 

Therese Johansson (V) 
Ledamot Kommunstyrelsen
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Dnr Kst 2024/188 

Ansvarsfrihet för styrelse och nämnder, KF 2024-06-17, § 120 

 
Förteckning över ledamöter som i ärendet ”Ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 
2023” p.g.a. redovisningsskyldighet enligt 5 kap 48 § kommunallagen är obehöriga 
att delta i handläggning och beslut då aktuell styrelse eller nämnd behandlas. 
 
X=personen är ledamot eller ersättare i nämnd/styrelse 
 
 Kst Bun Kon Kdn Son Ten Mbn Vln Gem Äon 

Metso Mika, Ordförande S X          

Hallstensson Monika, 1:e vice ordförande 
M 

          

Johansson Anneli, 2:e v. ordf S           

Ullberg Eva S X          

Arenander Eva-Lotta S X  X        

Bengtzelius Christian S X X         

Dahlgren Agneta S X         X 

Harju Bengt S X    X    X  

Alm Chris S  X         

Fogeby Andreas S X     X     

Lindgren Helena S      X     

Aydin Aydin S      X     

Erkus Björn S X  X        

Abdiaziz Ahmed Samsam S   X        

Nilsson Göran S  X         

Säll Annie S    X       

Josefsson Markus S           

Sällemark Veronica S       X    

Kristoffersson Aziz S           

Frögren Nora S X X         

Melki Aphram C X          

Haddad Tony C X     X     

Lillieroth Maria C     X    X  

Safa Mona C   X        

Johansson Therese V X          

Awaale Abdiqani V     X    X  
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 Kst Bun Kon Kdn Son Ten Mbn Vln Gem Äon 

Lindberg Anders V           

Wallgren Pernilla V  X         

West Malin V    X       

Leinerdal Bo V           

Kulju-Guevara Marketta V X    X      

Andersson Patric MP X       X   

Daytabar Nasiba MP   X        

Feldman Emma M X          

Engstrand Dan M X    X      

Lindfors Richard M X  X        

Togerö Albin M    X       

Gry Marcus M X     X     

Hallstedt Svante M     X      

Lindfors Björn M           

Pramer Lena M          X 

Östh Mikaela M X X         

Falkeblad Björn M           

Kraus Mikael M       X    

De Waern Jan M        X   

Ahi Mardoukh L     X  X    

Björniden Jonathan L X X      X   

Taherifard Ershad L X       X   

Holm Anne-Marie L      X     

Alkass Yousef Aziz KD    X       

Nilsson Lennart KD           

Bjelle Ylva KD X   X    X   

Grufman Fredrik MED           

Källarsson Tommy MED           

Larsson Björn SD          X 

Bergkvist Mikael SD  X         

Fritzdorf Jonathan SD X    X  X X   

Fasth Bo SD    X       

Johansson Marcus SD X  X   X X    

Pettersson Stefan SD           

Fougner Eärendur SD      X     

Geuriya Jakob S     X      

Ulander Peter S       X    

Alavi Shahla S     X      

Harju Victor S  X      X   

Ahlqvist Kristina S    X       

Holmberg Hans S       X    

Maleus Mary S    X       

Fridén Calle S           

Norling Eva S           

Lindvall Christopher S       X    



 
 

  

 Kst Bun Kon Kdn Son Ten Mbn Vln Gem Äon 

Melki Baydar Claudia C           

Shenouda Monir C           

Ramazani Hamid V        X  X 

Afshar Suzan V           

Makboul Ammar V   X        

Close Graham V           

Alvarez Emanuel MP      X     

Normark Frisk Sara MP           

Gonzalez Hedin Esaias M           

Lundström Marcus M           

Öman Åsa M          X 

Rosell Saga M    X       

Kirilmaz Edward M           

Berglund Mårten M  X         

Wallertz Sebastian M   X        

Tuuri Esa L           

Leffler Georg L           

Sundqvist Inger KD     X      

Kolsjö Magnus KD X     X     

Rämö Kai MED X          

Rossäng Charlotta MED     X      

Lundström Mikael SD           

Aluth Gedara Nilantha SD           

Jenssen Marcus SD  X         

Keisu Johan SD           

 



         
 
Skriftlig reservation – 2024-06-17  
9. Delårsrapport per april 2024 för Järfälla kommun 

Kommunfullmäktiges beslutade att avslå vårt förslag till tilläggsuppdrag om att ge kommunstyrelsen i 

uppdrag att omgående återkomma till ett extrainsatt kommunstyrelsesammanträde under juni 2024 

med en ändringsbudget för Järfälla kommun för 2024 för att säkerställa att inga besparingar genomförs 

inom för- och grundskolan, äldreomsorgen och för barn i extra utsatthet inom socialtjänsten. 

Ändringsbudgeten skulle kunna antas vid ett extrainsatt kommunfullmäktige. Denna hantering av 

kommunens ekonomiska kris visar med all önskvärd tydlighet att det saknas förståelse i Vänsterstyret 

för hur allvarligt läget är. 

Det var enbart med stöd av bokföringstrix som kommunen inte redovisade underskott för 2023 och 

för 2024 ser prognoserna mycket oroande ut med ett prognosticerat verksamhetsrelaterat resultat om 

-100 mkr. Det som nu behövs är att Socialdemokraterna måste släppa prestigen, arbeta hårt och över 

huvud taget vilja fatta nödvändiga beslut. 

De verksamheter som nu är särskilt drabbade är just de välfärdsverksamheter som ligger inom 

kommunens kärnuppdrag. Vi ser att genom att göra tuffa prioriteringar borde det vara ett relativt 

enkelt arbete att skydda dessa verksamheter från kvalitetssänkande besparingar men då krävs det att 

fullmäktige skyndsamt fattar beslut om en ny budget. Vi kan inte slösa hela sommaren och vänta på 

att nämnderna ska börja verkställa sina beslut först i september. 

I Järfälla trumfar just nu vänsterstyrets längtan efter sommarsemester kommunens ekonomiska kris. 

Även om vårt beslut igår inte bifölls finns fortfarande tid att göra det som är nödvändigt. 

Socialdemokraterna bör snarast kalla till en ny kommunstyrelse och kommunfullmäktige för att besluta 

om en ny budget. De borde inte behöva korta semestern mer än någon vecka. 

 



Kommunfullmäktige 17 juni 2024

9. Delårsrapport per april 2024 för Järfälla kommun

Reservation

Vi reserverar oss mot kommunfullmäktiges beslut att avslå våra tilläggsyrkanden. 

Vi befinner oss i ett utmanande ekonomiskt läge med kostnadsökningar och 
stora investeringsåtaganden i kombination med bristande ansvarstagande från 
regeringen. Flera nämnder prognostiserar stora underskott på helåret. Att utöver 
de besparingar som beslutades om i och med Mål och budget 2024 också lägga 
på ytterligare sparbeting bedömer vi kan skapa oro i organisationen och riskera 
att gå ut över kvalitet och arbetsmiljö. Det kan äventyra kvalitén i verksamheterna 
och innebära ambitionssänkningar som är svåra att återställa, eller gå ut över 
arbetsmiljön. Därför syftade de yrkanden vi la fram till att uppmana samtliga 
nämnder att undvika att vidta alltför drastiska åtgärder för ekonomi i balans. 
Vidare uppmanade vi till försiktighet genomförandet av beslutade åtgärder och 
att Kommunfullmäktige ska acceptera undersko. 

En redan slimmad verksamhet ska inte tvingas till stora, i budget ej aviserade, 
nedskärningar för att minska kostnaderna om det finns andra lösningar. Vi ville 
med anledning av det allvarliga läget uppdra åt kommunstyrelsen att förbereda 
för användning av resultatutjämningsreserven. Vi behöver ta ansvar både för 
kommunens långsiktiga ekonomi och för våra verksamheter och åtaganden. 
Eftersom kommunen i ett tidigare skede valt att tillskapa en 
resultatutjämningsreserv för att kunna dämpa effekten av 
konjunktursvängningar hade det varit bra att uppdra till kommunstyrelsen redan 
nu att om det behövs, nyttja denna reserv för att säkerställa både 
balanskravsresultatet och kommunens verksamhet. På så sätt hade vi kunnat 
uppfylla balanskravet, även om resultatet för helåret ser ut att bli negativt.

Therese Johansson (V) 
Ledamot Kommunstyrelsen
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09. Delårsrapport per april 2024 för Järfälla kommun  

KST 2023/426  

 

Sverigedemokraterna deltar inte i beslutet gällande "Delårsrapport per april 2024 för Järfälla 
kommun". Vi hänvisar till vår egen budget och uttrycker besvikelse över att ändringsyrkandet 
från M, L och KD inte fick stöd i kommunstyrelsen. I dessa svåra ekonomiska tider hade ett 
extra kommunstyrelsesammanträde följt av ett extra kommunfullmäktige varit det bästa för 
Järfälla. 

En ändringsbudget för resten av 2024 är nödvändig för att säkerställa att inga 
effektiviseringar sker inom barnomsorg, skola, äldreomsorg och socialtjänst. Detta skulle 
vara ett kritiskt steg för en mer hållbar ekonomisk styrning och för att möta de ekonomiska 
utmaningarna. Det är avgörande att stärka vår ekonomiska bas för att kunna erbjuda 
högkvalitativa tjänster till våra medborgare. 

Dessutom bör investeringsbudgeten revideras så att endast nödvändiga investeringar 
genomförs under 2024, inklusive ett stopp för att köpa kommunhuset och andra fastigheter. 

Sverigedemokraterna ser med stor oro på den enorma exploatering som nästan har kört 
Järfälla kommuns ekonomi i botten. Vi har konsekvent varnat för det oansvariga byggtempot 
och den allt sämre ekonomin. Att Socialdemokraterna och Vänstern vill fortsätta med denna 
politik är skrämmande för alla Järfällas medborgare. 

Denna ohämmade exploatering skapar stora hål i kommunens budget och drabbar alla 
invånare. När resurserna tunnas ut riskerar vi försämringar inom viktiga områden som skola, 
äldreomsorg och socialtjänst. Det är obehagligt att se hur den sittande majoriteten ignorerar 
varningstecknen som finns och fortsätter på en oförsvarlig kurs. 

Sverigedemokraterna efterlyser en mer balanserad och hållbar tillväxtpolitik som tar hänsyn 
till både ekonomiska och sociala aspekter. Vi vill se en kommun som planerar för framtiden 
utan att äventyra den ekonomiska stabiliteten. Det är dags att sätta stopp för den skadliga 
exploateringspolitiken och prioritera en långsiktigt hållbar utveckling för Järfälla och dess 
invånare. 

_______________ 
Jonathan Fritzdorf  
Sverigedemokraterna     
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Kommunfullmäktige 17 juni 2024

Delårsrapport per april 2024 för Järfälla kommun, KF

Vi presenterade en budget i höstas som tydligt prioriterade kommunens kärnverksamheter
och lade ett stort effektiviseringsbeting för de verksamheter som inte hör till kommunens
kärnuppdrag. Detta i syfte att säkra framtidens förmåga att leverera kommunal
kärnverksamhet. Att man trots en rejäl skattehöjning för Järfällaborna vid årsskiftet inte
lyckas bedriva ändamålsenlig verksamhet inom den kommunala ekonomins ramar tyder på
att man saknar ambitioner att rationellt förvalta kommunens verksamheter.

Det finns också ett stort behov att avskaffa kostnadsdrivande kommunala särkrav och att
homogenisera flera styrdokument i syfte att skapa en mer effektiv organisation. Medborgerlig
Samling har sedan valet verkat för att avveckla dessa då det är väldigt tydligt att de hämmar
kommunens kärnverksamheter.

Läget är akut och tyvärr kan Medborgerlig Samling konstatera att krisinsikten saknas i
vänsterstyret. Vi beklagar därför kommunfullmäktiges beslut att inte bereda en ny
ändringsbudget i syfte att säkerställa att inga nedskärningar görs i kommunens
kärnverksamheter.
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10. Pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan mot bakgrund av ändrade 

omvärldsförutsättningar 

När igångsättningsbeslutet om Ormbackaskolan togs för ett år sedan pekade elevunderlagsprognosen 

på ett stort underskott av platser i Barkarby/Skälby och de befintliga skolorna i området är redan 

överfulla. Därför biföll vi igångsättningsbeslutet trots de höga byggkostnaderna och trots den 

otillräckliga storleken på skolgård. 

Vi är skeptiska till beslutet att pausa skolan i Ormbacka. De familjer som flyttat till området har blivit 

lovade en skola och det är problematiskt att kommunen nu beslutat att inte leverera på det löftet. 

Därför yrkade vi på ett tilläggsyrkande: att ge kommundirektören i uppdrag att utreda en alternativ 

placering för Ormbackaskolan med lägre byggkostnader och med förutsättningar för en större 

skolgård. 

Vi beklagar att vänsterstyret valde att avslå vårt tilläggsyrkande. Att inte ta den chans som vi nu fått 

att hitta en bättre placering för skolan där de alltför höga byggkostnaderna kan sänkas, där det 

sannolikt finns förutsättningar för en betydligt mer ändamålsenlig skolgård och där det sannolikt går 

att göra stora besparingar i driften är minst sagt svårbegripligt. Det visar återigen på vänsterstyrets 

oförmåga att hålla i pengarna och planera långsiktigt. 
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Reservation 

 

10. Pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan mot bakgrund av ändrade 

omvärldsförutsättningar 

KST 2022/527 

Sverigedemokraterna reserverar sig i ärendet endast mot att M, L, KDs tilläggsyrkande inte 
vann bifall gällande ärendet “Pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan mot bakgrund 
av ändrade omvärldsförutsättningar”. 

Det är med tillförsikt vi ser beslutet att pausa projektet med en ny skola i Ormbacka. Vi i 
Sverigedemokraterna har kontinuerligt lyft fram den ohållbara ekonomiska aspekten, den illa 
valda tomten och den minimala skolgården i vår kritik. När förslaget om att påbörja projektet 
senast var uppe på den politiska dagordningen, yrkade vi bestämt på avslag. 

Det är glädjande att övriga politiska partier nu väljer att pausa projektet, då det är 
ekonomiskt ohållbart. För kommunen och dess invånare är det av yttersta vikt att vi 
använder våra resurser på ett ansvarsfullt sätt. Att investera i ett projekt med en så 
djupgående ekonomisk osäkerhet vore kortsiktigt och skadligt för den långsiktiga 
ekonomiska stabiliteten. 

Dock reserverar vi oss mot att Socialdemokraterna, trots att de påstår sig förstå problemen 
med den nuvarande placeringen, stoppar möjligheten att välja en bättre tomt. Att ignorera 
behovet av en lämpligare plats för skolan visar på bristande vilja att på riktigt lösa 
problematiken och det äventyrar kvaliteten på utbildningsmiljön för våra barn. 

Vänsterblockets bygghysteri sker på bekostnad av barnens sociala ytor och skolors 
möjlighet till pedagogiska skolgårdar. Vi menar att det är ett felaktigt sätt att möta problemet 
med den växande elevskaran. Barnens rätt till en trygg och stimulerande utomhusmiljö 
måste stå i främsta rummet vid sådana beslut. Att pressa fram byggprojekt utan att noggrant 
överväga dessa aspekter är att kompromissa med våra barns framtid. 

Det är därför Sverigedemokraterna fortsätter driva på för en omtänksam och långsiktig 
planering som sätter barnens behov först. Vi kommer arbeta för att hitta en mer lämplig tomt 
som kan erbjuda de utrymmen och de förutsättningar som krävs för en god pedagogisk 
miljö. Vår position är tydlig: varje skola som byggs i Järfälla ska vara ett exempel på hur vi 
värnar våra barns utbildning och framtid. 

______________________ 
Jonathan Fritzdorf 
Sverigedemokraterna Järfälla 
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10. Pausa projektet avseende nya Ormbackaskolan mot bakgrund av ändrade 

omvärldsförutsättningar

Särskilt yttrande

När igångsättningsbeslutet togs för Ormbackaskolan togs för nästan exakt ett år sen skrev 

Miljöpartiet en reservation som lydde så här:

“Det här ärendet riskerar att bli ett sänke för Järfällas skolsystem i många år 

framöver. Elevunderlaget blir så litet att skolan inte kommer kunna så på egna ben. 

Investeringskostnaderna har spårat ur. Skolans placering gör det omöjligt att 

komma i närheten av riktlinjerna som boverkets rekommenderar för skolgårdsyta 

per barn.”

Vi är glada att några fler partier nu äntligen kommit fram till samma insikt. Att bygga sådana 

här små skolor fungerar inte med det skolsystem och den finansieringsmodell som vi har 

idag.

Patric Andersson

gruppledare, Miljöpartiet de gröna
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Ärende 11 – 14. 

Järfällas ekonomi är i kris. Vi har påpekat det många gånger tidigare och kommer fortsätta att göra det 

tills att Socialdemokraterna förstått budskapet och börjat behandla kommunen där efter. På dagens 

kommunstyrelse ser vi flera väldigt märkliga ärenden kring byggnation i Veddesta. Vår uppfattning var, 

fram tills det att handlingar gick ut, att styret delade vår uppfattning att den naturliga paus i byggandet 

som konjunkturen givit oss skulle användas till att göra processerna bättre framåt. Dessa ärenden 

visade att så inte var fallet.  

Vi ser flera problem med dessa ärenden. Till att börja med stängs inte dörren för hyresrätter. 

Byggnationen i Barkarby och Veddesta har resulterat i betydligt fler hyresrätter än planerat och vi är 

oroliga för vilka konsekvenser det kan få. För det andra ser vi inte varför detta ärende är så bråttom 

att ta fram. Inget av ärendena kommer innebära någon snar byggstart. Vänsterstyret verkar jaga enkla 

pengar till medfinansiering av tunnelbanestationen i Veddesta för att minska riskerna för underskott 

under de kvarvarande åren på mandatperioden. Det är olyckligt att använda byggaktörer för att 

finansiera enskilda politikers ovilja att prioritera.  

Vi anser därför att ärende 4 – 8 på dagordningen borde avslås. Det vore det bästa både för ekonomin 

och det framväxande området i Veddesta.  
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11. Exploateringsavtal med Oiger Veddesta I AB och Oiger Veddesta 
2:96 AB för fastigheterna Veddesta 2:76 och 2:96  

KST 2024/263 

Arkitekturens roll i en stads identitet kan inte underskattas. I Sverigedemokraterna har vi 
länge sett med oro på hur byggnation i Järfälla, och särskilt i Barkarbystaden, har saknat 
grundläggande estetiska värden. Den dominans av betongbrutalism som präglat området 
har resulterat i en miljö som snarare skapar alienation än trivsel. 

Vi menar att det är hög tid att revidera kommunens arkitekturplan och införa en starkare 
betoning på skönhet, tradition och en mer mänsklig skala i byggandet. Genom att främja 
vackrare byggnader och arkitektur som respekterar vårt kulturarv kan vi skapa miljöer som 
människor verkligen vill bo och vistas i. Vår vision är en stadsbild där estetiken återigen får 
spela en huvudroll, och där byggen inte bara fyller en praktisk funktion, utan också bidrar till 
gemenskap och stolthet bland invånarna. 

Sverigedemokraterna står redo att verka för en byggpolitik som skapar livskraftiga och 
vackra miljöer, bort från den destruktiva betongbrutalismen och mot en framtid där skönhet 
och välmående går hand i hand. 

_______________ 
Jonathan Fritzdorf  
Sverigedemokraterna  
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Avser ärenden:
● 11. Exploateringsavtal med Oiger AB, fastigheterna 2:76 & 2:96
● 12. Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB, fastigheten 2:73 & del av 2:5
● 13. Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB, fastigheten 2:65
● 14. Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 2:76

Medborgerlig Samling är starkt kritisk till hur kommunen har bebyggts det senaste årtiondet.
Tvärtemot vad man tidigare trott har utbyggnaden av Barkarbystaden och tunnelbaneavtalet
medfört enorma kostnader för kommunens skattebetalare. Den senaste kalkylen för
Barkarbystaden avviker med 10 miljarder kronor under projektets byggnadsfas. Det har
dessutom på senare år börjat påverka kommunens kärnverksamheter, på grund av
kommunens stora låneskuld och höga räntekostnader. Det är avgörande att inte förvärra
situtationen.

Medborgerlig Samling menar att en småhusoffensiv skulle kunna stärka kommunens
finanser då skattekraften skulle stärkas i samband med att kapitalstarka hushåll flyttar till
kommunen. Att frigöra mark för att tillmötesgå efterfrågan för fler villatomter är en central
fråga för kommunens utveckling.
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11. Exploateringsavtal med Oiger Veddesta I AB och Oiger Veddesta 2:96 AB för 

fastigheterna Veddesta 2:76 och 2:96,KF

12. Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för fastigheten Veddesta 

2:73 och del av Veddesta 2:65, KF

13. Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för del av fastigheten 

Veddesta 2:65, KF

Särskilt yttrande

Järfälla kommun har tagit fram mycket fina mål för krontäckningsgraden, en fråga som är 

mycket viktig som klimatåtgärd, som klimatanpassningsåtgärd, och som trivselåtgärd i 

sådana ställen som Veddesta. Den stad som vi utvecklar i Barkarbystaden och Veddesta kan 

inte vara ett betongöken. Vi förväntar att kommunen och alla inblandade aktörer ska agera 

för att våra mål för krontäckningsgrad efterlevs.

Patric Andersson

gruppledare, Miljöpartiet de gröna
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Reservation 

12. Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för fastigheten 
Veddesta 2:73 och del av Veddesta 2:65  

KST 2024/264 

Arkitekturens roll i en stads identitet kan inte underskattas. I Sverigedemokraterna har vi 
länge sett med oro på hur byggnation i Järfälla, och särskilt i Barkarbystaden, har saknat 
grundläggande estetiska värden. Den dominans av betongbrutalism som präglat området 
har resulterat i en miljö som snarare skapar alienation än trivsel. 

Vi menar att det är hög tid att revidera kommunens arkitekturplan och införa en starkare 
betoning på skönhet, tradition och en mer mänsklig skala i byggandet. Genom att främja 
vackrare byggnader och arkitektur som respekterar vårt kulturarv kan vi skapa miljöer som 
människor verkligen vill bo och vistas i. Vår vision är en stadsbild där estetiken återigen får 
spela en huvudroll, och där byggen inte bara fyller en praktisk funktion, utan också bidrar till 
gemenskap och stolthet bland invånarna. 

Sverigedemokraterna står redo att verka för en byggpolitik som skapar livskraftiga och 
vackra miljöer, bort från den destruktiva betongbrutalismen och mot en framtid där skönhet 
och välmående går hand i hand. 

_______________ 
Jonathan Fritzdorf  
Sverigedemokraterna  
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Reservation 

13.  Exploateringsavtal med Kungsleden Storstad AB för del av 
fastigheten Veddesta 2:65 

KST 2024/265 

Arkitekturens roll i en stads identitet kan inte underskattas. I Sverigedemokraterna har vi 
länge sett med oro på hur byggnation i Järfälla, och särskilt i Barkarbystaden och Veddesta, 
har saknat grundläggande estetiska värden. Den dominans av betongbrutalism som präglat 
området har resulterat i en miljö som snarare skapar alienation än trivsel. 

Vi menar att det är hög tid att revidera kommunens arkitekturplan och införa en starkare 
betoning på skönhet, tradition och en mer mänsklig skala i byggandet. Genom att främja 
vackrare byggnader och arkitektur som respekterar vårt kulturarv kan vi skapa miljöer som 
människor verkligen vill bo och vistas i. Vår vision är en stadsbild där estetiken återigen får 
spela en huvudroll, och där byggen inte bara fyller en praktisk funktion, utan också bidrar till 
gemenskap och stolthet bland invånarna. 

Sverigedemokraterna står redo att verka för en byggpolitik som skapar livskraftiga och 
vackra miljöer, bort från den destruktiva betongbrutalismen och mot en framtid där skönhet 
och välmående går hand i hand. 

_______________ 
Jonathan Fritzdorf  
Sverigedemokraterna  
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14. Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 2:76 m.fl, beslut om 
antagande 

KST 2017/456  

Arkitekturens betydelse i vår stadsbild är av yttersta vikt, och detta blir särskilt tydligt när vi 
ser hur nya detaljplaner för Veddesta tar form. Längs byggdammet och byggkranarna kan vi 
tydligt se hur kvarteren präglas av samma betongbrutalism som dominerat så länge. Som 
Sverigedemokrater är vi djupt oroade över att dessa nya konstruktioner återigen saknar 
grundläggande estetiska värden— värden som skapar trivsel och stolthet hos invånarna. 

Vi ser även med stor oro på de skenande investerings- och exploateringskostnaderna som 
drar ner kommunens ekonomi. Oansvarigt höga utgifter för projekt som inte levererar vackra 
eller funktionella miljöer är inte hållbart. Det är därför vi menar att det är dags att revidera 
kommunens arkitekturplan. 

Genom att införa en starkare betoning på skönhet, tradition och en mer mänsklig skala kan 
vi inte bara skapa attraktiva miljöer, utan också säkerställa en mer kostnadseffektiv 
användning av skattemedlen. Vackrare byggnader som respekterar vårt kulturarv och som 
planeras med ekonomisk klokhet, är nyckeln till livskraftiga stadsdelar där människor vill bo 
och vistas. 

Sverigedemokraterna vill kämpa för en detaljplan som inte bara fokuserar på att fylla plats 
och kvadratmeter, utan också på att skapa miljöer som inspirerar och engagerar. Låt oss 
gemensamt ta steget bort från den destruktiva betongbrutalismen och mot en framtid där 
skönhet, tradition och ekonomiskt ansvarstagande går hand i hand. 

_______________ 
Jonathan Fritzdorf  
Sverigedemokraterna  
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14. Detaljplan för Veddesta IV, fastigheten Veddesta 2:76 m.fl, beslut om 

antagande

Särskilt yttrande

Järfälla kommun har tagit fram mycket fina mål för krontäckningsgraden, en fråga som är 

mycket viktig som klimatåtgärd, som klimatanpassningsåtgärd, och som trivselåtgärd i 

sådana ställen som Veddesta. Den stad som vi utvecklar i Barkarbystaden och Veddesta kan 

inte vara ett betongöken. Vi förväntar att kommunen och alla inblandade aktörer ska agera 

för att våra mål för krontäckningsgrad efterlevs.

Ett annat mål som kommunen har tagit fram är gårdsstorlek för förskolor. Det är ett mål 

som vi kommer att återigen missa i och med den här detaljplanen. Det vore bra om 

kommunen började uppnå de mål som vi har, annars ska vi kanske ta fram riktlinjer som vi 

har för avsikt att följa.

Patric Andersson

gruppledare, Miljöpartiet de gröna



15. Program för ökad trygghet, för 
antagande

17. Bostadsförsörjningsprogram 
2024-2028 med utblick till 2032, för 
antagande

Rösta ja för att avgöra ärendet idag, 
Nej för att återremittera

Rösta ja för att bifalla 
kommunstyrelsens förslag, Nej för 
att bifalla V och MP:s 
ändringsförslag

1 Mika Metso (S) Ja Nej
2 Monika Hallstensson (M) Nej Ja
3 Anneli Johansson (S) Ja Nej
4 Eva Ullberg (S) Ja Nej
5 Eva-Lotta Arenander (S) Ja Nej
7 Agneta Dahlgren (S) Ja Nej
8 Bengt Harju (S) Ja Nej
9 Chris Alm (S) Ja Nej

10 Andreas Fogeby (S) Ja Nej
11 Helena  Lindgren (S) Ja Nej
12 Aydin Aydin (S) Ja Nej
13 Björn Erkus (S) Ja Nej
14 Samsam Abdiaziz Ahmed (S) Ja Nej
15 Göran Nilsson (S) Ja Nej
16 Annie Säll (S) Ja Nej
18 Veronica Sällemark (S) Ja Nej
20 Nora Frögren (S) Ja Nej
21 Aphram Melki (C) Ja Ja
22 Tony Haddad (C) Ja Ja
23 Maria Lillieroth (C) Ja Ja
24 Mona Safa (C) Ja Avstår
25 Therese Johansson (V) Ja Nej
26 Abdiqani Awaale (V) Ja Nej
27 Hamid Ramazani (V) Ja Nej
28 Pernilla Wallgren (V) Ja Nej
29 Malin West (V) Ja Nej
30 Bo Leinerdal (V) Ja Nej
31 Marketta Kulju-Guevara (V) Ja Nej
32 Patric Andersson (MP) Ja Nej
33 Nasiba Daytabar (MP) Ja Nej
34 Emma Feldman (M) Nej Ja
35 Dan Engstrand (M) Nej Ja
36 Richard Lindfors (M) Nej Ja
37 Albin Togerö (M) Nej Ja
38 Marcus Gry (M) Nej Ja
39 Svante Hallstedt (M) Nej Ja
40 Björn Lindfors (M) Nej Ja
41 Lena Pramer (M) Nej Ja
42 Mikaela Östh (M) Nej Ja
43 Björn Falkeblad (M) Nej Ja
44 Mikael Kraus (M) Nej Ja
45 Jan De Waern (M) Nej Ja
46 Mardoukh Ahi (L) Nej Ja
47 Jonathan Björniden (L) Nej Ja

Ärende

Voteringsval



48 Ershad Taherifard (L) Nej Ja
49 Anne-Marie Holm (L) Nej Ja
50 Aziz Alkass Yousef (-) Nej Ja
51 Lennart Nilsson (-) Nej Ja
52 Ylva Bjelle (KD) Nej Ja
53 Fredrik Grufman (MED) Nej Ja
54 Tommy Källarsson (MED) Nej Ja
55 Björn Larsson (SD) Nej Ja
56 Mikael Bergkvist (SD) Nej Ja
57 Jonathan Fritzdorf (SD) Nej Ja
58 Bo Fasth (SD) Nej Ja
59 Marcus Johansson (SD) Nej Ja
60 Stefan Pettersson (SD) Nej Ja
62 Jakob Geuriya (S) Ja Nej
63 Peter Ulander (S) Ja Nej
64 Shahla Alavi (S) Ja Nej
93 Mikael Lundström (SD) Nej Ja

Resultat 32/29/0 32/28/1
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16. Elektrifieringsstrategi 2024-2030 

Överlag ser vi positivt på elektrifieringsstrategin men vi kan identifiera två tydliga brister. Till att börja 

med låser den, likt många andra styrdokument, Järfälla kommun att fokusera på förnybar el. Även om 

vi uppskattar förnybar el anser vi att det är allt för snävt då det exkluderar kärnkraft som energislag. 

Eftersom vi är angelägna om att påskynda Sveriges omställning från fossila energislag ser vi det som 

olyckligt att den låser Järfälla kommun vid förnybarhet och inte fossilfrihet.  

Vidare är vi glada att elektrifieringsstrategin tar tag i frågan med hur vi kan bygga kapaciteten för att 

ladda el-bilar. Det här är en otroligt viktig fråga för den omställning vi nu genomgår. Vi ser dock en 

farhåga vid den p-norm (antalet parkeringsplatser per bostad) som planen förespråkar. Den har varit 

sjunkande under längre tid och vi har i vår oppositionsbudget tagit tydlig ställning för att den bör höjas. 

Det är viktigt för att Järfälla ska fungera för barnfamiljer. Med anledning av detta anser vi att 

elektrifieringsstrategin bör arbeta utifrån en högre p-norm än idag.  

Utöver det ovan anser vi att det är av största vikt att Järfälla kommun agerar konkurrensneutralt och 

inte själva försöker ta marknadsandelar när det gäller laddningsinfrastruktur. Vi ser särskilt mycket oro 

för detta när det gäller tunga fordon och anser därför att elektrifieringsstrategin bör tydliggöra detta.  

Med anledning av att våra yrkanden på ämnena ovan inte bifölls valde vi att reservera oss mot beslutet.  
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Reservation 

16. Elektrifieringsstrategi 2024-2030, för antagande 

KST 2022/600   

Sverigedemokraterna reserverar sig gällande ärendet “Elektrifieringstrategi 2024- 2030, för 
antagande”. 

Sverigedemokraterna i Järfälla kommun vill uttrycka vår djupa besvikelse över att tillägg som 
till exempel att vi tillåter kärnkraft inte har skrivits in i strategin, trots att dessa hade varit 
enormt värdefulla för Järfälla och dess invånare. Den nationella och lokala 
energiförsörjningen står inför stora utmaningar, och vi tror starkt på att användningen av 
kärnkraft som en pålitlig och stabil energikälla ska inte begränsas. Tvärtom, den ska vara en 
naturlig del i Järfällas strategi för en säker och hållbar elektrifiering. 

Vidare, parkeringsnormen för både konventionella fordon och elbilar behöver revideras. Med 
dagens snabbt ökande andel elbilar i trafiken, är det avgörande att vi har tillräckliga 
parkeringsmöjligheter utrustade med fler laddstolpar. Den nuvarande normen är långt ifrån 
tillräcklig och de föreslagna lägre normerna kommer bara att förvärra problemet. 

Vi vill se ett uttryckligt tillägg att Järfälla kommun inte ska ingå avtal, överenskommelser eller 
delta i samarbeten eller nätverk där användningen av kärnkraft begränsas. Vi vill också se 
att anpassning av parkeringsnormen till att vara högre än den är idag, för att möta behoven 
av både konventionella och elbilar. 

Elektrifieringsstrategin ska säkerställa konkurrensneutralitet, vilket innebär att den inte bör 
stödja publik laddning av tunga fordon på bekostnad av privata aktörer. 

Sverigedemokraterna anser att dessa tillägg är nödvändiga för att säkerställa en robust och 
realistisk elektrifieringsstrategi som möter Järfällas framtida behov. Vi vill se en strategi som 
inte bara är visionär, utan också praktiskt genomförbar och förankrad i verkligheten. Det är 
beklagligt att vänsterblocket inte erkänner vikten av dessa tillägg och därmed prioriterar 
symbolpolitik framför praktiska lösningar. 

Vi kommer fortsätta kämpa för en politik som sätter invånarnas behov och kommunens 
långsiktiga välbefinnande i främsta rummet. Järfällas framtid förtjänar inga nedskärningar i 
ambitioner eller praktiska lösningar – vi förtjänar en hållbar framtid med stabil och pålitlig 
energiförsörjning och adekvata parkeringsmöjligheter för alla invånare. 

_______________ 

Jonathan Fritzdorf  

Sverigedemokraterna  
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Elektrifieringsstrategi 

Elektrifieringen av Sverige är en energimässig och teknisk revolution som kommer 
att förändra och förbättra livet för såväl Sveriges befolkning som Järfällaborna. Den 
reviderade strategin har en minskad ambitionsnivå och det kommer att drabba 
invånarna i Järfälla.  

Lennart Nilsson  

Aziz Alkass  



Kommunfullmäktige 2024-06-17

17. Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032, för 

antagande, KF

Reservation

Vi reserverar oss kraftigt mot beslutet att behålla det av Centerpartiet föreslagna ändringen 

där möjligheten att godkänna försörjningsstöd som inkomstkälla i allmännyttan stryks. Det 

är ett otroligt cyniskt förslag, sett till att det uttryckligen lades i syfte att försvåra för 

människor i mycket svåra livssituationer att få tak över huvudet. Det sparar dessutom inte 

skattebetalarna en krona, utan tvärtom riskerar att orsaka ökade utgifter på grund av 

förvärrad utsatthet. Men det är så klart inte det ekonomiska som är vårt största bekymmer. 

Det är snarare att Järfälla är en kommun där exempelvis en kvinna som utsätts för fysiskt 

och ekonomiskt misshandel riskerar att tvingas stanna kvar i den våldsamma relationen för 

att Järfällas politiker tycker det skulle vara en “belastning” om hon fick någonstans att bo 

här.

Det gör att vi undrar vilka fler människor ses som en belastning på samhället? Kanske 

funktionsnedsatta som lever på bidrag, eller elever med särskilt stöd, eller människor med 

sjukpension? Ska vi också försöka omöjliggöra för de här grupperna att få en bostad i 

Järfälla?

Det är till viss del ingen nyhet att den här människosyn finns hos en del partier. Men vi är 

mycket förvånade om vilka partier som stått bakom den här försämringen. Det är i flera fall 

partier som vi trodde delade Miljöpartiets syn på människan, på hur samhället ska se 

varenda individ och ge den förutsättningar att utvecklas till sitt bästa jag.

Istället försöker Järfällas samtliga högerpartier (inklusive sådana som kallar sig sådant som 

“kristdemokerater” och “liberaler”) omöjliggöra för utsatta människor att hitta någonstans 

att bo. Förutom att vara så brutalt cyniskt är det dessutom helt kontraproduktivt. Människor 

som inte har en stabil bostadssituation har inga förutsättningar att hitta ett arbete och lämna 

sin utsatthet bakom sig.

Att visa solidaritet för sina medmänniskor på ett sätt som inte kostar någon en krona är 

tydligen för mycket begärt. Det är skamligt.

Patric Andersson

gruppledare, Miljöpartiet de gröna



 

Kommunfullmäktige 17  juni 2024

17. Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032, för 
antagande

Reservation

Vänsterpartiet kommer alltid att stå upp för människors rätt till stabilitet i sina liv 
och rätten till en trygg bostad. Vi reserverar oss därför bestämt mot 
kommunfullmäktiges beslut att bifalla Centerpartiets yrkande om att inte tillåta 
försörjningsstöd som inkomst vid uthyrning av JHAB:s lägenhetsbestånd. 

Att tillåta försörjningsstöd som inkomst enligt förvaltningens förslag skulle 
innebära att kötiden blir lika mycket värd för människor med inkomster av 
försörjningsstöd som för alla andra. Vi står med andra ord upp för principen om 
likabehandling. Det förslaget ställde sig alltså C, med stöd av SD och de övriga 
högerpartierna, emot. 

Centerns uttalade motiv till att vägra gå med på att tillåta försörjningsstöd som 
inkomst, är att det i Järfälla finns områden som idag pekas ut som 
socioekonomiskt utsatta. Man påstår att man inte vill “belasta dessa områden 
ytterligare”. De formuleringarna signalerar ett fattigdomsförakt som vi i 
Vänsterpartiet ser allvarligt på. Det är stötande att kalla människor med 
försörjningsstöd för belastningar och vi ställer oss frågande till om detta 
verkligen är en inställning som är förankrad i partigruppen.

Att inte tillåta försörjningsstöd som inkomst innebär att man aktivt utesluter en 
grupp från bostadsmarknaden. Personer med försörjningsstöd är vanliga 
människor som av olika anledningar behöver ekonomiskt bistånd - det kan 
exempelvis handla om personer som drabbats av sjukdom och blivit 
utförsäkrade, personer som lämnat en våldsam relation, ofrivilliga deltidsarbetare 
med mycket låga inkomster och nyanlända som ännu inte etablerat sig på 
arbetsmarknaden. Vi kan alla drabbas av arbetslöshet och livskriser, att då 
straffas ut från möjligheten att hyra en bostad inom allmännyttan anser vi är helt 
orimligt.

Rätten till bostad, liksom rätten att inte utsättas för diskriminering är 
internationellt erkända mänskliga rättigheter. I Diskrimineringsombudsmannens 
rapport Diskriminering vid tillhandahållande av bostäder konstateras att det är 



 
“av yttersta vikt för individen – men också för samhället i stort – att alla har 
tillgång till bostadsmarknaden på lika villkor, utan diskriminering”.1 Man skriver 
också att “regler om att vissa bidrag och andra ersättningar inte godtas av 
hyresvärden som inkomst, kan utgöra diskriminering.”2

Det politiska styret i Järfälla som Centerpartiet är en del av har via mål och budget 
ställt sig bakom att Järfälla ska vara en kommun fri från diskriminering och att ett 
program för skydd och främjande av mänskliga rättigheter ska tas fram. Det är 
ett häpnadsväckande hyckleri att ett parti kan säga sig stå bakom dessa värden i 
ena andetaget och i nästa vilja undandra en grupp människor dessa rättigheter. 
Det agerandet bjuder också in till frågeställningen om vilka andra 
överenskommelser de är redo att frångå.  

Therese Johansson (V) 
Ledamot Kommunstyrelsen

2 s. 41.
1 s. 4.



Socialdemokraterna tycker att det är mycket bra att kommunfullmäktige fattade beslut om att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut om nytt bostadsförsörjningsprogram, inklusive tilläggsyrkandet från 
Socialdemokraterna, Centerpartiet och Vänsterpartiet. Däremot tycker vi det är mycket olyckligt att en 
majoritet i kommunfullmäktige valde att ställa sig bakom ett yrkande om att stryka hela texten som 
handlar om att testa försörjningsstöd som grund för att kunna hyra bostad i Järfällahus (JHAB) bestånd. 
Anledningarna till reservationen anförs nedan.  

För det fösta handlar åtgärden om att tillåta försörjningsstöd som inkomst om att underlätta för särskilt 
utsatta grupper på bostadsmarknaden. Vi tror att en grundförutsättning för människors trygghet är ett 
tryggt boende, samtidigt som det är en viktig faktor för att bryta segregation och utanförskap. Människor 
som får försörjningsstöd befinner sig i en ekonomiskt utsatt situation, men anledningarna till behovet av 
stöd varierar stort. Det finns heller inget som säger att personer med försörjningsstöd inte skulle ha 
ekonomiska förutsättningar att efterfråga bostäder i JHABs bestånd. Att utestänga en heterogen grupp 
människor från bostadsmarknaden anser vi strider mot såväl kommunens bostadsförsörjningsansvar, 
nationell lagstiftning som internationella konventioner.   

För det andra ser vi behovet av att Järfälla gör mer för att säkerställa att personer som lever i våldsamma 
relationer eller i hedersrelaterat våld och förtryck har möjlighet att fly till trygga hem. I det här 
sammanhanget handlar det exempelvis om personer som fråntas möjligheter att själva uppbära inkomster 
från arbete eller helt placeras i ekonomisk beroendeställning till sin förövare kanske inte har några 
alternativ till försörjningsstöd. Vi tycker det är fel att Järfällahus ska förvägrar ett våldsoffer boende 
baserat på att denna för tillfället uppbär försörjningsstöd.  

För det tredje ser vi nu istället stor risk för att personer som mottar försörjningsstöd tvingas ut på en 
otrygg andrahandsmarknad, där såväl ockerhyror som otrygga förhållanden är vanligt förekommande. 
Livsvillkoren på andrahandsmarknaden är generellt osäkra och kan innebära många tillfälliga lösningar, 
vilket får särskilt svåra konsekvenser för barnfamiljer.    

För det fjärde skull en sådan justering inte vara något unikt eller göra att Järfälla ligger i framkant. Faktum 
är att flera av länets allmännyttiga bolag redan accepterar försörjningsstöd som inkomst, däribland i 
Sundbyberg, Upplands-Bro och Stockholm.   

För det femte finns det inget som säger att den som uppbär försörjningsstöd inte skulle ha ekonomiska 
möjligheter att efterfråga bostäder i JHABs bestånd. Det ställs även krav om hur mycket inkomst en 
presumtiv hyresgäst måste få in varje månad för att vara aktuell för en bostad. För JHABs del handlar det 
om förbehållsbelopp hos kronofogdemyndigheten. Den som klarar kraven och som med sina kö-dagar 
kan efterfråga en bostad bör kunna kvalificera sig, även om den för tillfället uppbär försörjningsstöd.  

Slutligen handlade förslaget inte om att införa en permanent lösning, utan att testa att tillåta 
försörjningsstöd som inkomst. Redan från början är det alltså tydligt att förslaget efter en testperiod bör 
utvärderas och olika effekter analyseras. Det är beklagligt att kommunstyrelsen inte kunde acceptera det.  
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17. Bostadsförsörjningsprogram 2024-2028 med utblick till 2032 

I det bostadsförsörjningsprogram som nu beslutats tar kommunen flertalet beslut som ökar pålagorna 
på tjänstemannaorganisationen utan att varken nödvändigheten eller nyttan på ett tillfredsställande 
vis har förklarats. Den bostadsbrist som råder i Stockholmsområdet är komplicerad och ärendet tar i 
allt för låg grad hänsyn till marknadens förutsättningar. Järfälla kommun kan inte ta ansvaret för en 
havererad nationell bostadspolitik. Samtidigt har Järfälla tagit och tar ett enormt ansvar för 
bostadsbyggandet i regionen genom bostadsåtagandet om 14 000 bostäder inom ramen för 
Stockholmsförhandlingen, det s.k. Tunnelbaneavtalet. 
 
Vidare är det tydligt att programmet i stora delar är präglat av det ägardirektiv som beslutades av 
vänsterstyret under våren och vi ser flera risker med detta. Bland annat anser vi att det vore direkt 
olämpligt för Järfällahus att bygga 100 hyreslägenheter per år under mandatperioden med ett så 
omfattande renoveringsbehov som finns i beståndet. Det behövs ett mycket tydligare fokus på 
värdeökning av fastigheterna vid renovering. Programmet hade sett annorlunda ut om det hade sin 
utgångspunkt i vårt förslag till ägardirektiv.  
 
Trots ett antal brister i bostadsförsörjningsprogrammet så ser vi positivt på det yrkande angående att 
stryka texten om försörjningsstöd som kom från Centerpartiet under kommunstyrelsen och som vi 
valde att bifalla. Vi ser att med den justeringen så blev bostadsförsörjningsprogrammet bättre än 
kommunstyrelseförvaltningens förslag och därför valde vi att bifalla kommunstyrelsens förslag i 
kommunfullmäktige.  
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Hållbara städer skall byggas med social hållbarhet skall byggas för alla grupper 
vilket belyses på ett bra sätt i bostadsförsörjningsprogrammet. En stor och växande 
grupp i Järfälla är den seniora befolkningen. En fungerande bostadsförsörjning 
underlättas av att bygga byggnader och stadsplanering så att såväl miljö och äldre 
kan bo kvar så länge man vill och den byggda miljön fungerar. När tiden är inne för 
att flytta till en anpassad bo miljö och bostad så skall den finnas i närheten så att 
sociala kontakter inte bryts.  

Vi hade gärna sett att programmet hade fokuserat på seniorers behov. 

Lennart Nilsson  

Aziz Alkass 
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